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PROTOKÓŁ NR 24/2020 

 
z XXIV sesji Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego od bytej w dniu 24 czerwca 2020 r. 
o godz. 14:00 w sali narad Urz ędu Miasta Gorzowa Wielkopolskiego przy  
ul. Sikorskiego 3-4. 
 
Sesję zwołano zarządzeniem Przewodniczącego Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
O terminie, miejscu i tematyce sesji powiadomiono radnych Rady Miasta poprzez doręczenie 
im zawiadomień. 
 
Na ogólną liczbę 25 radnych na sesji obecnych było 23 radnych - zgodnie z listą obecności 
stanowiącą załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Nieobecny radny: 
1.Jacek Sterżeń, 
2.Jerzy Synowiec. 
 
Ponadto w sesji uczestniczyli:  
Prezydent Miasta, Z-cy Prezydenta Miasta, pracownicy Urzędu Miasta i zaproszeni gości, 
zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Wolne wnioski i informacje oraz oświadczenia klubowe. 
4. Sprawozdanie z działalności GCPR za 2019rok. 
5. Sprawozdanie z działalności zakładów budżetowych w 2019 roku 
6. Raport o stanie miasta Gorzowa Wielkopolskiego w roku 2019: 

https://bip.wrota.lubuskie.pl/umgorzow/system/obj/32049_RAPORT_O_STANIE_MIASTA_w_2019_roku.pdf 
a) zapoznanie się z raportem o stanie miasta Gorzowa Wielkopolskiego, 
b) debata, 
c) druk nr 438 - podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Gorzowa 

Wielkopolskiego wotum zaufania. 
7. Sprawozdanie z wykonania budżetu miasta Gorzowa Wlkp. za 2019r.  

https://bip.wrota.lubuskie.pl/umgorzow/409/2019_rok/ 
https://bip.wrota.lubuskie.pl/umgorzow/410/2019_rok/ 
https://bip.wrota.lubuskie.pl/umgorzow/system/obj/31150_sprawozdanie_opisowe_2019.pdf 
https://bip.wrota.lubuskie.pl/umgorzow/300/5417/Sprawozdania_roczne_z_wykonania_planow_finansowych_
instytucji_kultury_za_2019_r/ 
http://bip.wrota.lubuskie.pl/umgorzow/116/Majatek_Miasta/ 
https://bip.wrota.lubuskie.pl/umgorzow/system/obj/31340_Uchwala_215_2020.pdf 
a) zapoznanie się ze sprawozdaniem finansowym za 2019r., sprawozdaniem rocznym 

z wykonania budżetu miasta Gorzowa Wlkp. za 2019r., sprawozdaniem rocznym  
z wykonania planów finansowych instytucji kultury za 2019r. oraz informacją o stanie 
i sposobie gospodarowania majątkiem trwałym miasta Gorzowa Wlkp. na dzień 
31.12.2019r., 

b) zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu  
z wykonania budżetu Miasta Gorzowa Wlkp. za 2019r. wraz z informacją o stanie 
mienia Miasta Gorzowa Wlkp., 

c) zapoznanie się z wnioskiem Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla 
Prezydenta Miasta, 

d) zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku 
Komisji Rewizyjnej, 
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e) druk nr 439 - podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
oraz sprawozdania z wykonania budżetu Miasta Gorzowa Wlkp. za 2019 rok, 

f) druk nr 440 - podjęcie uchwały w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu 
miasta Gorzowa Wlkp. za 2019 rok. 

8. Druk nr 454 - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2020 rok 
miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 

9. Druk nr 455 - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2020 rok 
miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 

10. Druk nr 456 - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2020 rok 
miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 

11. Druk nr 457 podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2020 rok miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego. 

12. Druk nr 458 - podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Gorzowa Wielkopolskiego na lata 2020-2048. 

13. Druk nr 451 – w sprawie zaciągnięcia kredytu. 
14. Druk nr 452 – w sprawie udzielenia pomocy finansowej innej jednostce samorządu 

terytorialnego. 
15. Druk nr 441 – podjęcie uchwały w sprawie udzielenia z budżetu Miasta Gorzowa 

Wielkopolskiego w roku 2020 pomocy finansowej w formie dotacji celowej Województwu 
Lubuskiemu na dofinansowanie zakupu aparatu angiograficznego. 

16. Druk nr 442 – podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie stawek dotacji 
przedmiotowej na 2020 r. dla Ośrodka Sportu i rekreacji – zakładu budżetowego w 
Gorzowie Wielkopolskim. 

17. Druk nr 443 - podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad wynajmowania 
lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy. 

18. Druk nr 450 – podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Gminnego 
Programu Rewitalizacji Gorzów 2025+. 

19. Druk nr 444 - podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego dla obszaru 
położonego w rejonie ul. Zatorze. 

20. Druk nr 445 - podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego dla obszaru 
położonego pomiędzy ulicami Chrobrego, Wybickiego i rzeką Kłodawką. 

21. Druk nr 446 - podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego dla obszaru 
położonego pomiędzy ulicami Czereśniową, Kościuszki, Siedzikówny-Inki i Walczaka. 

22. Druk nr 447 - podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego dla obszaru 
położonego pomiędzy ulicami Koniawską, Kobylogórską i Krótką. 

23. Druk nr 448 - podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na darowiznę 
nieruchomości. 

24. Druk nr 449 - podjęcie uchwały w sprawie pozbawienia dotychczasowej kategorii 
niektórych dróg publicznych na terenie miasta Gorzowa Wielkopolskiego poprzez 
wyłączenie ich z użytkowania  

25. Druk nr 453 – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od 
obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości. 

26. Sprawozdanie opisowe z wykonania zadań inwestycyjnych na dzień 31 maja 2020 roku. 
27. Sprawy różne. 
28. Zakończenie obrad. 
 
Ad. 1 Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
 
Sesję otworzył i jej obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miasta – Jan 
Kaczanowski, który po powitaniu stwierdził wymagane quorum do obradowania i 
podejmowania prawomocnych uchwał. 



3 
 

 
Ad. 2 Zatwierdzenie porz ądku obrad. 
 
Jan Kaczanowski – wszyscy radni otrzymali porządek obrad wraz z zaproszeniem. Pragnę 
poinformować, że Prezydent Miasta zwrócił się z wnioskiem o poszerzenie porządku obrad o 
projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości – druk nr 459. Na 
wniosek Komisji Skarg, Wniosków i Petycji proponuję poszerzenie porządku o projekty 
uchwał w sprawie rozstrzygnięcia skargi – druk nr 460, 461, 462 oraz o projekt uchwały w 
sprawie przekazania petycji – druk nr 463. Czy są pytania lub uwagi do porządku obrad? 
 
Głosowano w sprawie: 
poszerzenia porządku obrad o projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 
nieruchomości - druk nr 459. 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Alicja Burdzińska, Jan Kaczanowski, Krzysztof 
Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, 
Sebastian Pieńkowski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Maria Surmacz, Robert Surowiec, 
Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Grażyna Wojciechowska, Radosław Wróblewski 
NIEOBECNI (6) 
Patryk Broszko, Przemysław Granat, Marcin Kurczyna, Tomasz Rafalski, Jacek Sterżeń, 
Jerzy Synowiec 
 
Głosowano w sprawie: 
Poszerzenie porządku obrad o projekt uchwały w sprawie rozstrzygnięcia skargi-druk nr 460. 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Alicja Burdzińska, Jan Kaczanowski, Krzysztof 
Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, 
Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Maria Surmacz, 
Robert Surowiec, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Grażyna Wojciechowska, 
Radosław Wróblewski 
NIEOBECNI (5) 
Patryk Broszko, Przemysław Granat, Marcin Kurczyna, Jacek Sterżeń, Jerzy Synowiec 
 
Głosowano w sprawie: 
Poszerzenie porządku obrad o projekt uchwały w sprawie rozstrzygnięcia skargi-druk nr 461. 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Alicja Burdzińska, Jan Kaczanowski, Krzysztof 
Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, 
Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Maria Surmacz, 
Robert Surowiec, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Grażyna Wojciechowska, 
Radosław Wróblewski 
NIEOBECNI (5) 
Patryk Broszko, Przemysław Granat, Marcin Kurczyna, Jacek Sterżeń, Jerzy Synowiec 
 
Głosowano w sprawie: 
Poszerzenie porządku obrad o projekt uchwały w sprawie rozstrzygnięcia skargi-druk nr 462. 
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Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Alicja Burdzińska, Jan Kaczanowski, Krzysztof 
Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, 
Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Maria Surmacz, 
Robert Surowiec, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Grażyna Wojciechowska, 
Radosław Wróblewski 
NIEOBECNI (5) 
Patryk Broszko, Przemysław Granat, Marcin Kurczyna, Jacek Sterżeń, Jerzy Synowiec 
 
Głosowano w sprawie: 
Poszerzenie porządku obrad o projekt uchwały w sprawie przekazania petycji-druk nr 463. 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Alicja Burdzińska, Jan Kaczanowski, Krzysztof 
Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, 
Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Maria Surmacz, 
Robert Surowiec, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Grażyna Wojciechowska, 
Radosław Wróblewski 
NIEOBECNI (5) 
Patryk Broszko, Przemysław Granat, Marcin Kurczyna, Jacek Sterżeń, Jerzy Synowiec 
 
Jan Kaczanowski - proponuję w pkt 26 rozpatrzyć projekt uchwały na druku nr 459, w pkt 27 
projekt uchwały na druku nr 460, w pkt. 28 projekt uchwały na druku nr 461, w pkt. 29 projekt 
uchwały na druku nr 462 i w pkt. 30 projekt uchwały na druku nr 463. Pozostałe punkty 
porządku obrad zmienią kolejność. 
 
Głosowano w sprawie: 
zatwierdzenie porządku obrad ze zm. 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Alicja Burdzińska, Jan Kaczanowski, Krzysztof 
Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, 
Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Maria Surmacz, 
Robert Surowiec, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Grażyna Wojciechowska, 
Radosław Wróblewski 
NIEOBECNI (5) 
Patryk Broszko, Przemysław Granat, Marcin Kurczyna, Jacek Sterżeń, Jerzy Synowiec 
 
Ad.3 Wolne wnioski i informacje oraz o świadczenia klubowe. 
 
Ad.4 Sprawozdanie z działalno ści GCPR za 2019rok. 
 
Jan Kaczanowski - sprawozdanie z działalności GCPR za 2019 rok wszyscy radni otrzymali i 
stanowi załącznik nr 3 do protokołu. Ze sprawozdaniem zapoznała się i przyjęła do 
wiadomości Komisja Spraw Społecznych. Jeśli nie usłyszę sprzeciwu uznam, że Rada 
Miasta również przyjęła do wiadomości przedłożone sprawozdanie z działalności GCPR za 
rok 2019. 
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Propozycję przyjęto przez aklamację.  
 
Ad.5 Sprawozdanie z działalno ści zakładów bud żetowych w 2019 roku. 
 
Jan Kaczanowski- sprawozdanie z działalności zakładów budżetowych w 2019 roku wszyscy 
radni otrzymali – załącznik nr 4 do protokołu. 
Anna Kozak- mam pytanie do dyrektora ZGM-u. Proszę o informację, w jakiej wysokości 
mamy obecnie zaległości mieszkaniowe na koniec roku 2019? Jakie podjęto działania w celu 
zmniejszenia tych zaległości? Czy dzięki opracowanym zadaniom zespół polityki 
mieszkaniowej zwiększyły się wpływy przez ZGM? I czy one pokryły koszty generowane 
przez mieszkańców zasobów komunalnych? Czy skorzystały osoby z dodatków 
mieszkaniowych? 
Paweł Nowacki - dyr. Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej – proszę jeszcze raz przypomnieć, 
będę odpowiadał. 
Anna Kozak – proszę o informację czy dzięki opracowanym zadaniom przez zespół 
powołany przez pana Prezydenta, zespół ds. polityki mieszkaniowej, zostały zwiększone 
wpływy przez ZGM i czy pokryły koszty generowane przez mieszkańców zasoby 
komunalne? 
Paweł Nowacki - przypomnę, że zespół został powołany przez Prezydenta w końcówce ubr. 
Zaczynaliśmy pracę na przełomie września-października, efekty naszej wspólnej pracy 
myślę, że będą widoczne w tych najbliższych latach. Mówimy oczywiście o roku bieżącym, 
jak i kolejnych latach. Uchwały, które zostały przygotowane, zostały przez Radę przyjęte na 
sesji lutowej. Od marca te programy funkcjonują, mówię tutaj o programie restrukturyzacji 
zadłużenia, jak i także o kwocie czynszu, który będziemy tutaj regulować tak i to dopiero 
będzie wchodziło. Jeżeli chodzi o regulację stawki czynszu, zostaliśmy tutaj troszeczkę 
spowolnieni tą sytuacją, jaką mamy obecnie w kraju - stan epidemiologiczny. Przypomnę, że 
tych regulacji nie mogliśmy wprowadzać do 30 czerwca br. Na początku lipca rozpoczynamy 
pracę i one będą obowiązywały od 1 listopada. Jeżeli chodzi o naszą pracę wspólną, to 
pierwsze pozytywne sygnały są. Radni zadawali pytania wczoraj na komisjach i tutaj 
możemy się pochwalić pierwszymi wnioskami i też decyzjami, jeżeli chodzi o program 
restrukturyzacji zadłużenia. Tak, jak wczoraj przekazywaliśmy tych wniosków 
rozstrzygniętych już jest kilkanaście, a kolejnych kilkanaście jest już w naszej siedzibie i w tej 
chwili trwa weryfikacja.  
Anna Kozak - proszę o podanie dokładnie iloma OSiR zarządza obiektami. Z dokumentów 
wynika, że struktura przychodów, którą OSiR ma to jest w granicach 30% dotacji 70% swoich 
własnych przychodów. Proszę o informację, jak na OSiR wpłynęła sytuacja w związku z 
budową ul.Sikorskiego i czy to wygenerowało większe koszty? 
Włodzimierz Rój - dyr. Ośrodka Sportu i Rekreacji - obiektów mamy bardzo dużo. Mogę je 
chronologicznie wymienić, więc zacznijmy od Nierzymia, który jest najdalej, ale też jest 
źródłem naszej troski. Następnie może temat sportowy, czyli stadion przy ul.Olimpijskiej, 4 
boiska, stadion przy ulicach Krasińskiego i Mickiewicza 2 boiska. Stadion żużlowy przy 
ul.Kwiatowej też boisko, prócz żużla tam jest utrzymywane. Do tego mamy nasz ulubioną 
Dominantę, zresztą państwa też. Składową łącznie ze sklepem, który kiedyś zwał się 
Biedronką teraz jest skład budowlany. Do tego mamy można powiedzieć, że też na S - strefę 
płatnego parkowania. Nie można zapomnieć o sportach wodnych, czyli przystani sportów 
wodnych przy ul. Fabrycznej, hala sportowa ta duża po AWF-ie. Giełda źródło naszej wielkiej 
radości, a szczególnie w ostatnim czasie. Jak Radna słusznie zauważyła 30% dostajemy na 
utrzymanie obiektów i organizację imprez z budżetu miasta, natomiast 70% musimy 
wypracować z tych składników majątkowych, którymi administrujemy. Muszę dodać, żeby 
być precyzyjnym, podatek od nieruchomości za stadion przy ul.Olimpijskiej płacimy, jako 
miasto miastu w wysokości 45 tys. zł. Tu Pani może mnie poprawi, a stadion przy 
ul.Kwiatowej to też jest ze 40 tys. zł, stadion na ul. Mickiewicza, to jest 20 tys. zł. Dominanta 
19 700zł, bo ostatnio czytałem. Także tych opłat na rzecz miasta też mamy niemało, nie 
mówiąc o mediach takich jak woda, która jest generowana np. na stadionie przy 
ul.Olimpijskiej ok. 50 tys. zł/rocznie jak nie ma dużej suszy. Widzę po oczach, że Radna 
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chciałaby żebym powiedział, czemu studni nie wybudujemy? Studnie robiliśmy na 110 
metrach, trafiliśmy na jakiś pokład skalny i wykonawca się wycofał oczywiście bez kosztowo, 
bo układ był gentelmeński jak wykopie to dostanie. Wracając do tych parkingów, niestety 
mamy taki okres upiększania miasta i ulepszania infrastruktury drogowej, który za chwilę się 
skończy z dużym sukcesem i aprobatą mieszkańców i wrócimy do parkingów, które są 
prawie, że wyłączone. Takim parkingiem jest 80 tys. zł/rocznie straty, to parking 111 Park. 
Pani Radna Kunicka od razu potwierdza, bo pustki są na tym parkingu duże. Oczywiście 
straciliśmy kilka parkingów na Wybickiego na przeciwko MacDonalda, pod Przemysłówką, na 
Wełnianym Rynku pół parkingu jest wyłączone. To są dochody, których nie uzyskujemy, a 
które uzyskiwaliśmy w ubiegłych latach. I oczywiście COVID-19, który zamroził nasze życie 
społeczne, na co najmniej 2 miesiące, odbiło się to na parkingach, bo przy średniej ok. 
140 tys. zł/miesięcznie, w marcu spadło o połowę, w kwietniu 40-parę tysięcy, w maju 
zaczęło coś drgać, ale nadal jest w granicach 50 tys. zł mniej. Aczkolwiek jeżdżąc 3 razy 
wokół Urzędu, po wszystkich uliczkach wynika, że tych parkingów jednak brakuje i myślę, że 
będę parkował od razu przy Filharmonii, żeby nie jeździć 3 razy.  
Anna Kozak – chodziło mi dokładnie o to, żeby Dyrektor wskazał jak się odbił na działalności 
OSiR-u remont ul. Sikorskiego, bo z tego, co widzę najwyższe wpływy przychodowe macie z 
tytułu strefy płatnego parkingu i jaki to był spadek procentowy w tym wydziale, jeżeli chodzi o 
przychody. 
Włodzimierz Rój - jak już wcześniej powiedziałem, co najmniej 80 tys. zł mniej daje Park 111. 
Do tego pod Gizelą – ul.Sikorskiego tutaj to jest tez ok.40 tys./rocznie, nie mówiąc o samym 
parkingu pod Urzędem, który też daje ok. 50 tys. zł - to krótkie liczenie daje prawie 200 
tysięcy mniej.  
Marta Bejnar–Bejnarowicz - Pan powiedział, że nie dowiercił się do wody na 110 metrach? A 
co Pan na Giewoncie wiercił? Gdzie Pan wiercił? Przecież u nas, w jakiś złym miejscu Pan 
wywiercił. Jak na 110 metrach brak wody? Gdzie na Stilonie, to było wiercone? 
Włodzimierz Rój - na stadionie sportowym Stilonu.  
Marta Bejnar–Bejnarowicz - na ul. Myśliborskiej?.  
Włodzimierz Rój - na ul. Myśliborskiej oczywiście, bo na ul.Śląskiej, ta sama firma wierciła 
studnie i na 32 metrach mamy wodę i z niej korzystamy do podlewania stadionu. 
Marta Bejnar–Bejnarowicz - to fantastycznie, bo właśnie myślałam, że to tam Pan do 110 
metrów. 
Włodzimierz Rój - na Zawarciu to na łopatę i jest woda w kwietniu. 
Marta Bejnar–Bejnarowicz - polityka miasta jest taka, że wyprowadzamy samochody z 
centrum, co mnie bardzo cieszy, więc byłoby dobrze, żeby OSiR też się w nią wpisał jak już 
chce Pan jeździć po tych uliczkach to niech Pan jeździ rowerem albo da dobry przykład i 
komunikacją miejską przyjechać i wtedy skorzystać z tej przestrzeni tak jak powinna ona być 
wykorzystywana, czyli jest ona dla ludzi, bo jeżeli wyprodukował Pan ślad węglowy jeżdżąc 
po uliczkach, żeby znaleźć miejsce postojowe to myślę, że się Pan naraził swojemu szefowi. 
Włodzimierz Rój – rowerem po tych uliczkach jeździłem jak byłem mały, bo tu akurat na 
ul.Sikorskiego się wychowałem. Natomiast dojechać rowerem z Chwalęcic na sesję Rady 
Miasta, to w stroju sportowym to raz, nie w tym wieku i nie w tym wymiarze. Tak bym to 
powiedział, bo żona moja mówi, że nie ma takich rowerów, które by to wytrzymały. Figura 
pani radnej, a moja figura. 
Grażyna Wojciechowska - bardzo wysoko została oceniona praca Dyrektora OSiR-u 
podczas posiedzeń naszych komisji poniedziałkowych. Radna A.Kozak tak pięknie na 
komisjach dziękowała Dyrektorowi ZGM-u za jego bardzo dobrą pracę, jak również to, co 
Przewodniczący powiedział, duże słowa uznania były skierowane za sprawozdanie 
Gorzowskiego Centrum Pomocy Rodzinie, gdzie to błyskawicznie, pięknie zaprezentowane 
zostało. Dlatego przepraszam, bo zaczęła być sytuacja kabaretowa, a zbieramy się pierwszy 
raz to face, żeby te wszystkie sprawy, które nas nurtują były w poważny sposób 
przedstawiane, bo mieszkańcy są zaniepokojeni i dzisiejsza sesja jest poświęcona temu, 
żeby pochwalić tych, co pracują, a ocenić negatywnie tych, co nie pracują. Te wszystkie 
materiały, które zostały nam przekazane, spowodowały to, co powiedział Przewodniczący. 
Nie tylko zapisać, że sprawozdanie zostało przyjęte przez GCPR, przez Wydział Spraw 
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Społecznych itd. Wiadomo, co ostatnio się działo, ile wszyscy musieliśmy drżeć o nasze 
życie, o wszystko, a wystarczy powiedzieć dla Dyrektora i jego służb, to co powiedziała  
p. A. Kozak, dziękujemy Wam za to, co wyście zrobili podczas tych wszystkich zmian, co 
było normalnością wreszcie, co były te propozycje, złe rzeczy zostały odrzucone i idziemy do 
przodu, pozytywnie rozwiązane zostaną te najtrudniejsze sprawy, z którymi nikt nie mógł 
sobie poradzić w poprzednich latach. Dziękuję i proszę powiedzieć w jak małym składzie 
osobowym robicie wszystko, jak wielu pracowników odeszło na emeryturę. Trzeba środki 
zarabiać, trzeba dać dotację, trzeba, bo wszystko kosztuje. A z tymi studniami w naszym 
mieście tak jest, specjalista mi powiedział na ul. Szmaragdowej trzeba wiercić studnie, 
wydałam dużo pieniędzy i do dzisiaj się ze studni nie korzysta, bo się okazuje, że ul. 
Szmaragdowa i okolice, tam nie ma wody, nie ma pokładów. Dlatego to jest taka polityka 
wody i tego wszystkiego, jest właściwie prowadzona i dochodzimy do tego. Dziękuję i 
uważam, że trzeba podziękować wszystkim pracownikom, bo pracują 24 godziny przez cały 
tydzień, soboty, niedziele również i to są imprezy na wysokim poziomie. Dziękuję bo trzeba 
umieć powiedzieć dziękuję. 
Anna Kozak - chciałam tylko nadmienić, że jestem pod wrażeniem tych wyników, ponieważ 
wiemy, że były remonty głównej ulicy. Były zmniejszone wpływy z tytułu opłat parkingowych 
w związku tym uważam, że te wyniki są bardzo dobre. 92,95% realizacji kosztów wydaje się, 
że jest bardzo dobrym wynikiem w tej sytuacji, z którą teraz zmaga się Gorzów. Też składam 
podziękowania dla Dyrektora ZGM-u. Składam te podziękowania w imieniu naszych 
mieszkańców, za pomoc, którą obdarował mieszkańców w związku z tą ciężką sytuacją, 
która była na rynku gorzowskim. Zawsze wygospodarował czas na spotkanie z ludźmi, na 
porozmawianie i na pomoc w załatwieniu problemu.  
Włodzimierz Rój - chciałem podziękować Radnym za przychylność na komisjach odnośnie 
naszego wniosku na dotacje, bo w pewnym sensie korzystaliśmy z pieniędzy, które zostały 
zgromadzone w latach ubiegłych, nie mniej jednak taka sytuacja pociągnięta jeszcze z 2 
miesiące mogłaby być tragiczna, także dziękuję serdecznie w imieniu swoim jak i ZGM-u. 
Jan Kaczanowski - przyłączam się osobiście do tych gratulacji, wysokich ocen, myślę że to 
nie zaszkodzi. Informuję, że sprawozdanie z działalności Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej 
za 2019 rok przyjęła do wiadomości Komisja Gospodarki i Rozwoju, a w przypadku 
sprawozdania z działalności Ośrodka Sportu i Rekreacji w 2019 roku - przyjęła do 
wiadomości Komisja Kultury Sportu i Promocji. W związku z brakiem zgłoszeń do dyskusji 
proponuję w obu przypadkach uznać, że Rada Miasta przyjęła sprawozdania do wiadomości.  
 
Propozycje przyjęto przez aklamację. 
 
Jan Kaczanowski - ogłasza 5 minutowa przerwę techniczną. 
 
Ad.6 Raport o stanie miasta Gorzowa Wielkopolskiego  w roku 2019: 

a) zapoznanie si ę z raportem o stanie miasta Gorzowa Wielkopolskiego , 
b) debata, 
c) druk nr 438 - podj ęcie uchwały w sprawie udzielenia Prezydentowi Miast a 

Gorzowa Wielkopolskiego wotum zaufania. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że raport o stanie miasta Gorzowa Wielkopolskiego w 
roku 2019, wszyscy radni otrzymali i stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  
Grażyna Wojciechowska- proszę o krótkie przedstawienie raportu, bo mnie jako radnej 
pracującej w innych komisjach, interesują sprawy, które były zgłaszane przez mieszkańców 
naszego miasta, żeby tu dzisiaj powiedzieć wszystko jak wygląda, jak wyglądają te sprawy 
tej drugiej transzy kredytu, bo jak ja usłyszałam co i jak to też mnie szlag trafił. 
Jan Kaczanowski - ale o sprawie kredytu będziemy rozmawiać w punkcie 13 punktu obrad. 
Grażyna Wojciechowska – dobrze, chodzi o to, że rozkopana jest, rozerwany jest asfalt na 
ul. Kostrzyńskiej. Następna sprawa z naszego okręgu wyborczego, pilotujemy tę sprawę, 
która została wniesiona, ul. Bogusławskiego - nie mam tej wiedzy, pracuję w 3 komisjach w 
tych najbardziej ubogich jakimi są społeczna, oświaty, wychowania, kultury, sportu i 
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promocji, nie mam tej wiedzy, co macie szczegółową, budżetowa. Nie wiemy, co i jak. To 
dobrze, że mamy specjalistów z wykształcenia, gdzie mogą udzielić na komisji, np. jak p. 
Ania bankowiec, że wiemy o co chodzi, ale uważam, że powinniśmy mieć taką informację, 
krótką zwięzłą, bo te tony materiałów, które otrzymujemy to śledzimy, ale nie jestem aż taką 
specjalistką w tamtych sprawach, tylko pilnuję i proszę o środki tam, gdzie uważam, że są 
potrzebne. I znowu napotykam ścianę betonową. Dzisiaj nie będę tego poruszała. Cały czas, 
będę prosiła, żeby zmienić wreszcie uchwałę byłego Prezydenta w sprawie, że placówki 
oświatowe zarabiające mają 50% mieć zostawione w swoich placówkach, resztę do budżetu 
miasta. Nie może być tak, że trzeba o każde grosze walczyć. Ile ja musiałam zachodu, żeby 
z własnych opłat za siedzibę fundacji wykonano remont. A ile placówek oświatowych prosi, 
bo chcą zrobić, bo mają świetnych konserwatorów. To tylko doprowadza do tego, że 
niektórzy pracują i coś dodatkowo chcą, a niektórzy po co mają pracować. Dzisiaj nie 
zabierałam głosu, gdzie były interpelacje i wolne wnioski. Natomiast proszę władze miasta, 
nie odstąpię tych spraw, jak rozliczenie filharmonii i innych. Nie dopuszczę do tego ile 
pieniędzy zostało zmarnowanych, muszą ponieść konsekwencje, a nie zabierać tym 
najuboższym, komisjom gdzie jesteśmy tymi ciułaczami. Proszę o uczciwą i taka prawdziwą 
informację, żeby nie tylko koronawirus. Jaką nagrodę ma miasto i województwo, za to 
wszystko, że dzięki wszystkim, władzy i społeczeństwu ochroniliśmy się, że nawet dzisiaj 
mamy, co mamy: wydatki, a ludzie nie mają, zostali zwolnieni z pracy. Przepraszam, że tak 
emocjonalnie podchodzę, ale nie chcę abyśmy byli nazywani radnymi bezradnymi, bo 
większość z nas taka nie jest. Ślubowaliśmy, przyjmowałam to ślubowanie: służyć miastu i 
jego mieszkańcom i będę to robiła cały czas do końca życia, bo tak musimy robić, a nie kiedy 
władza przyjmuje to z uśmiechem i dalej sobie robi. Nie znudzę się tymi sprawami, bo 
wychodzi, że zawsze mam rację. Tyle lat pracy i to ciężkiej, na rzecz miasta i jego 
mieszkańców daje efekty. Nie pozwolę na to, żeby niektóre sprawy, były w ten sposób 
załatwiane. Straty, straty, straty.  
Jan Kaczanowski - każdy radny może oczywiście zabrać głos, ale przypominam jesteśmy w 
punkcie Raport o stanie miasta Gorzowa Wielkopolskiego za 2019 roku. Radna poruszyła 
tutaj wiele elementów, nie mam zamiaru ich absolutnie oceniać, ale one się kwalifikowały na 
punkt 3. porządku obrad, w sposób absolutnie zdecydowany. Dlatego też w każdym punkcie 
wypowiadajmy się w tym temacie, czego dany punkt dotyczy.  
Anna Kozak - pytanie dotyczy zakresu oferty miasta dla inwestorów, a także z zakresu 
przedsiębiorczości. Mieliśmy, jako Gorzów, niesamowitą ofertę, nasz Gorzów zyskał tereny 
inwestycyjne, które są skomunikowane z drogą S3, z centrum miasta, z drogą wojewódzką 
130. Ile zostało sprzedanych działek i jakich pozyskaliśmy inwestorów? W jaki sposób Wydz. 
Obsługi Inwestora i Biznesu wspierał powstawanie nowych miejsc pracy? Jakie podjęto 
konkretne działania w tym kierunku? Ile dzięki tym staraniom powstało miejsc pracy dla 
naszych mieszkańców? Jakie podjęto działania, które pomogły wykorzystać potencjał 
naszego miasta i które są zgodne ze strategicznymi planami rozwojowymi naszego miasta?  
Marta Bejnar–Bejnarowicz - mam kilka uwag na temat Raportu o stanie miasta, będę 
musiała w większości powtórzyć moje konkluzje z poprzedniego roku, ponieważ rok temu 
dostaliśmy informację, że robimy raport o stanie miasta, pierwszy raz jeszcze nie wiemy, jak 
do niego podejść i że w przyszłym roku będzie już świetnie. Natomiast błędy zostały 
powielone z zeszłego roku, co więcej pojawiło się ich jeszcze więcej. W tej chwili nie mamy 
w raporcie miasta, nie chce mówić tzn. będę generalizować, chociaż w niektórych działach 
rzeczywiście te dane są, ale w niewielu. Nie mamy jakichkolwiek miarodajnych wskaźników, 
parametrów w stosunku do lat poprzednich i relatywnie do innych miast o podobnej wielkości 
i strukturze zarządczej, miast na prawach powiatu. Generalnie monitoring wskaźników nie 
jest możliwy, bo do strategii w większości nie są przyjmowane parametry, nie ma w 
większości, żadnych parametrów porównawczych umożliwiających wysnucie jakichkolwiek 
konkluzji. Są natomiast informacje np. o numerach stanowisk w jakich można uzyskać Kartę 
Bezpieczeństwa Seniora, numer stanowisk w UM w sali Obsługi Klienta, nie ma usługi typu 
Domy Pomocy Społecznej, nie mamy informacji jaka jest kolejka, ile osób czeka, jakie są 
potrzeby i czy na przestrzeni lat to się zwiększało czy zmniejszało. To jest tak do 
konkretnych punktów, ale oczywiście nie do wszystkich. Jeżeli chodzi o inwestycje w 
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różnego rodzaju instytucjach, czy szkołach, czy przedszkolach - nie mamy informacji o tym, 
jakie są kwoty zgłaszane. To jest bardzo ważne, bo jedną rzeczą jest to ile wydajemy, ale 
inną rzeczą jest zapotrzebowanie i czy ono jest realizowane. Kolejne zapisy dotyczą związku 
z wystąpieniem w 2019 roku niekorzystnych warunków atmosferycznych, czyli suszy, 
złożono 74 wnioski o szacowanie strat w gospodarstwach rolnych - danych nie będę 
przytaczać. Natomiast jednocześnie w mieście są realizowane inwestycje, które sprzyjają 
betonowaniu, wycince drzew, krzewów i przyczyniają się do tworzenia miejskich wysp ciepła, 
tzn., że będziemy zaraz odczuwali realne koszty związane z niewłaściwą polityką, jeżeli 
chodzi o realizację tych inwestycji. Jeżeli chodzi o ochronę środowiska, czystości powietrza 
nie mamy ani słowa na temat zanieczyszczenia powietrza pyłem PM-10, czy 2,5 i 
benzopirenem. To jest bardzo istotne. Natomiast mamy informację, że stosowane są w 
decyzjach o warunkach zabudowy i w miejscowych planach zagospodarowania zapisy 
umożliwiające ograniczenie emisji pyłu PM-10. Uważam, że możliwość ograniczenia nie 
wymaga decyzji administracyjnej w związku z tym powinno to być odwrotnie, czyli 
narzucające pewne rozwiązania. Jak miasto ma zamiar to wspierać? Kwestia odpadów to 
jest oczywiście szerszy problem, natomiast w Raporcie nie mamy żadnych parametrów 
związanych z tym jakie są relacje rok do roku. Nie mamy żadnych programów wspierających, 
np. ograniczanie kupowania przez mieszkańców, czyli produkcji śmieci, bo skupiamy się 
tylko na samej selekcji odpadów, a to jest zdecydowanie za mało. Miasto bez plastiku 
mogłoby być dobrą podstawą, ale z okazji koronawirusa jest to dosyć trudne, co jest 
zrozumiałe przez rękawiczki, maseczki itd., czyli ta sytuacja nie ma tak naprawdę szans się 
poprawić i już w tej chwili powinniśmy reagować, nie wiemy jakie są dane wyjściowe, więc 
trudno nam się odnieść do tego, jakie działania powinniśmy podejmować. Jeżeli chodzi o 
transport miejski, infrastrukturę techniczną, nie mamy żadnych danych rok do roku, nie 
mamy wiadomości ile mamy dróg utwardzonych, nieutwardzonych, nieoświetlonych, czy rok 
do roku się to zwiększa czy zmniejsza, czy są tworzone nowe drogi, które wchodzą nam do 
tej bazy. I późnej jest kwestia taka, że budżecie obywatelskim, Radni którzy chodzą na 
budżet obywatelski to wiedzą, że mieszkańcy bardzo wkurzają się na to i jest to wkurzenie 
uzasadnione w mojej ocenie, nie mam absolutnie nic na własną obronę, jeżeli takie 
argumenty się powtarzają, że drogi powinno budować miasto, a budżet obywatelski powinien 
być mniejszy na miękkie inwestycje czy na drobne lokalne zadania. Natomiast nie mamy 
żadnych informacji na ten temat. Był jakiś czas temu program remontów dróg czy też WPI, 
które nie doszło do skutku i w tej chwili nawet nie wiem. Jakiś czas temu na budżetach 
obywatelskich podpieraliśmy się tym WPI, było mówione mieszkańcom, żeby np. odpuścili 
jakąś ulicę, bo ona jest w WPI, na któryś tam rok, ale teraz zaczynają się do mnie pojawiać 
pytania, dlaczego te WPI nie jest realizowane, obiecaliście nam, wycofaliśmy wnioski, nie 
składaliśmy ich, a teraz się okazuje drugi rok już mija, od czasu kiedy droga powinna być już 
zrobiona, a to nie jest zrobione. Dlatego brak jakichkolwiek strukturalnych informacji 
uniemożliwia nam normalne takie systemowe działanie. Tak samo jest z drogami 
rowerowymi, jest ich bardzo dużo, ale np. nie ma żadnych informacji o ile wzrosła liczba tych 
dróg, ale też nie wiadomo, czy w wyniku tej budowy zwiększyła się liczba rowerzystów, czy 
zmalała liczba samochodów, a może wzrosła liczba samochodów. Może nie tak realizujemy 
te inwestycje, nic nie wiemy na ten temat. Widzę, że jest więcej tych dróg rowerowych, co 
bardzo mnie cieszy bo z nich korzystam, ale nie wiem, czy to ma jakikolwiek wpływ na 
kwestie właśnie odchodzenia od ruchu samochodowego, indywidualnego. Jeżeli chodzi o 
rynek pracy nie ma parametrów rok do roku. Mamy informację o nakładach na aktywizację 
pracy, ale nie wiemy jak to się ma w korelacji do efektów, ile wydaliśmy na aktywizację 
zawodową jednego człowieka i czy to się nam opłaca. Może to jest zupełnie nieopłacalne, że 
zadania, które podejmujemy są nieefektywne, może powinniśmy je zmienić, ale tego nie 
wiemy, bo nie mamy żadnych danych w oparciu, o które moglibyśmy podjąć jakąkolwiek 
decyzję. I teraz jeszcze sytuacja skutków lockdownu, których nie jesteśmy w stanie określić, 
co nas czeka. Gdybyśmy mieli sparametryzowane jakiekolwiek parametry, jakiekolwiek 
wskaźniki to w oparciu o ogólnopolskie wskaźniki przewidywalnych spadków, moglibyśmy 
obliczyć ile będzie spadków z podatków i na 2-3 lata mielibyśmy dane, które moglibyśmy 
wykorzystać, ale tych danych nie mamy. Jeżeli chodzi o przedsiębiorczość są wpisane 
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podmioty gospodarcze, że wprowadzono ileś wniosków do CEIDG, ale nie wiemy, jak to 
wygląda rok do roku, nie wiemy jakie PKD się w Gorzowie zakłada, jakie likwiduje, jak ten 
rynek pracy i działalności gospodarczej będzie wyglądał, tego nie wiemy. Jest obszar 
rozwoju miasta, urbanistyka, architektura, planowanie rozwoju. Mamy fantastycznie 
sparametryzowane wyniki analiz przeprowadzone do zmiany studium uwarunkowań, ale w 
raporcie ich nie ma. Mam te dane, bo występuje o nie regularnie, wiem, że są prowadzone i 
że te analizy co były zrobione naprawdę profesjonalnie, gdzie są dane, które mogłyby 
cokolwiek nam powiedzieć to w „Raporcie o stanie miasta” nie zostały ujęte. Natomiast jest 
wklejony skan bez możliwości wyszukiwania np. całego sprawozdania z wykonania budżetu  
2019. Co uważam, że jest w ogóle sabotażem dla formy tego raportu, bo jakikolwiek 
poważny inwestor sięgnąłby do tego dokumentu, żeby sprawdzić stan miasta to by się po 
prostu złapał za głowę. 850 stron w tym nieedytowane, niemożliwe do wyszukania skany z 
realizacji budżetu 300-ileś stron. Mamy bardzo dobry system pozyskiwania opracowań 
geodezyjnych przez geoportal i tu bym chciała pochwalić wydział p. Oleksiewicza i zespół. 
Natomiast chciałabym jeszcze trochę podnieść im poprzeczkę, bo wiem że są bardzo 
ambitnym zespołem. Można zajrzeć do systemów GISowskich miasta Wrocławia. Przy 
projektowaniu korzystam i tam jest kosmos, można nawet zaprojektować przyłącze nie 
mając jakiejkolwiek mapy sytuacyjno-wysokościowej, są nawet wskazane miejsca studzienek 
na prywatnych posesjach i to jest wszystko w OpenData i absolutnie nic się z tym nie dzieje 
złego. Do Miejskiego Rzecznika Konsumentów i Współpracy Międzynarodowej nie mam 
żadnych uwag jest to bardzo fajnie zrobione. Jeżeli chodzi o rejestr żłobków, klubów 
dziecięcych itd. - nadal nie mamy tutaj relatywnie przedstawionych rok do roku, czy mamy 
wystarczającą liczbę, czy za mało, ile wniosków było składanych, czy te wnioski ich liczba się 
zwiększa, zmniejsza, czy to zapotrzebowanie jest realizowane - nie wiemy tego, nie mamy 
pojęcia. Jeżeli chodzi o konkursy z zakresu kultury, sztuki, ochrony dóbr kultury, ile 
wniosków złożono i na jaką kwotę? To są najważniejsze rzeczy dla nas, nie ile przyznano, bo 
przyznamy wszystko, co mamy zapisane w budżecie i to jest oczywiste i te wydziały, które 
się tym zajmują merytorycznie zrobią to najlepiej jak tylko potrafią, łącznie z kapitułami. 
Natomiast dla nas istotne jest ile tych wniosków wpływa, czyli jakie realizujemy 
zapotrzebowanie miasta na te zadania. To samo dotyczy stypendiów w kulturze. Też na tej 
samej zasadzie. Nie chcę już tutaj dalej się w to zagłębiać, bo mogłabym mówić naprawdę 
długo, bo jest tutaj dużo miejsc, w których jest np. zaznaczone, że nie realizujemy niektórych 
punktów, które są w naszych strategiach z powodu braku środków. Nie przystąpiono w ogóle 
do realizacji, to jest bardzo niepokojące. Natomiast jest tutaj jedna rzecz, która wg mnie jest 
warta, że tak powiem skopiowania, to jest „Raport z działalności Policji”, który jest 
fantastycznie sparametryzowany. Opiera się na danych rok do roku, również z tendencjami, 
co jest spadkowe, można sobie ocenić. Mamy to jako część naszego raportu, ale gdzieś na 
samym końcu i proponowałabym się skomunikować z osobą, która robi to sprawozdanie z 
działalności Policji i być może się troszeczkę sieciować merytorycznie i się czegoś 
dowiedzieć. Natomiast jako wzór dla „Raportu o stanie miasta” docelowo wskazuję raport 
Gdańska. Gdańsk ma trochę inną strukturę i strategię funkcjonowania i są tam dane, które w 
Gorzowie nie byłby potrzebne, ale jest tam naprawdę fajnie podane, sparametryzowane rok 
do roku, od 2013 do bieżącego. Pokazane jest w większości wszystko wskaźnikowo. Nawet 
jak są części opisowe, to one są bardzo syntetycznie robione. Można z tego raportu, który 
ma 150-parę stron, naprawdę wyczytać w jakim stanie jest miasto Gdańsk, gdzie ma swoje 
deficyty i gdzie ma pracować, a w których miejscach jest dobre. W Gorzowie mamy niektóre 
parametry naprawdę dobre, ale z tego raportu się o tym nie dowiemy. Tyle mam uwag na ten 
temat w głosowaniu się wstrzymam z tych przyczyn bo mój głos nie będzie 
odzwierciedleniem mojej opinii o stanie miasta, bo nie jestem w stanie wywnioskować, jaki 
jest stan miasta po tym raporcie.  
Grażyna Wojciechowska - nie zgadzam się z tym, co przed chwilą powiedziała p. 
Bejnarowicz, ponieważ trzeba być obiektywnym i ocenić to, co się zrobiło, a zrobiło się 
bardzo dużo, jeśli ktoś jest zainteresowany i chce wiedzieć to na komisjach otrzymujemy 
takie informacje o pozyskiwaniu dodatkowych środków finansowych, zresztą o tym będzie 
mówił Prezydent, Z-ca Prezydenta Małgorzata Domagała, ile dodatkowych środków miasto 
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pozyskało, żeby polepszyć ten stan. Wytykając to, co się nie podoba przypominam, 2019 
rok, jestem bardzo pamiętliwa, dajmy z siebie wszystko, żeby pomóc miastu. Fantastyczne 
ścieżki rowerowe, piękne rozwiązania, moja rodzina, córka, zięć i wnuk korzystają 
codziennie prawie 2 godziny. Jest to super przygotowane, to się samo nie zrobiło. Trzeba 
zwrócić uwagę, bo na komisjach, a Radna nie jest, nie uczestniczy w tych komisjach, to ma 
prawo być niezorientowana, dlatego ja nie uczestniczę w tych, co Pani, a Pani tylko neguje. 
A zapytam, bo mnie niepokoi coś innego, pod moimi oknami jest obecnie Gastronomik – 
szkoła, która piękną inwestycję zrobiła i brakuje, że ta inwestycja nie żyje i jeszcze ta szkoła 
nie dostała środków finansowych, żeby tę elewację poprawić. Bardzo dużo zostało zrobione, 
naprawdę bardzo dużo. Nie można tak wszystkiego negować. Trzeba obiektywnie, zgodnie z 
własny sumieniem, co jest dobre, a co złe. Będę głosowała za.  
Marta Bejnar–Bejnarowicz - „Raport o stanie miasta” jest dokumentem zamkniętym, a 
inwestorzy zewnętrzni nie będą sięgali do przepastnej pamięci radnej Wojciechowskiej, tylko 
sięgną do dokumentów strategicznych. I ten dokument strategiczny wykazuje, że nasze 
miasto to jest jedno wielkie wodolejstwo, przeklejanie dokumentów kopiuj-wklej, 
nieprofesjonalne wykonanie tego dokumentu, nie ma Pani niestety zielonego pojęcia o 
parametryzacji i o wskaźnikach, a jeżeli ktoś ma w Gorzowie zainwestować to przepraszam 
bardzo, ale nie będzie się opierał na widoku z okna Radnej, tylko na konkretnych 
wskaźnikach. Moje wystąpienie ma na celu i Prezydent to wie, bo też niejednokrotnie na ten 
temat rozwialiśmy, wskazanie w jaki sposób „Raport o stanie miasta” powinien być 
wykonany. Jeżeli tylko jednostronnie Pani widzi moją wypowiedź, to opiera się ona tylko i 
wyłącznie na konkretach, może pani sobie życzyć albo nie życzyć. Informuję Panią, że Rada 
Miasta ma funkcję kontrolną wobec Prezydenta, nie pochwalną, nie załatwiaczą tylko 
kontrolną, obiektywną. Dokładnie się z tym zgadzam i żeby wysnuć obiektywne wnioski z 
tego raportu  trzeba się opierać na wskaźnikach, a nie widoku z okna. 
Jacek Wójcicki – Prezydent Miasta - chciałbym w kilku słowach odnieść się do pytań, które 
padły. Najbardziej konkretne pytania, na które od razu mogę odpowiedzieć to były pytania 
radnej Anny Kozak dot. inwestycji i inwestorów. Otóż pozyskane w zeszłym roku 
nieruchomości, dzięki dużemu zaangażowaniu Wiceprzewodniczącego S.Pieńkowskiego, 
Minister E.Rafalskiej, grunty weszły do zasobu Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa i od 
tego czasu, czyli jesieni ubr., są oferowane przez nas i przez Państwową Agencję Inwestycji 
i Handlu jako grunty inwestycyjne. Tak naprawdę od tych kilku miesięcy ten grunt wszedł do 
portfolio PAiHu, jest oferowany, prowadzimy rozmowy z PAiH-em na temat możliwych 
inwestycji, prowadzimy rozmowy również bezpośrednio z KOWR-em na temat możliwości 
podziału nieruchomości jak i przygotowujemy również nowelizację planu zagospodarowania 
przestrzennego. Ten teren jest bardzo atrakcyjny i tak naprawdę, tak jak mówiliśmy od 
początku, to jest serce gospodarcze miasta na najbliższe kilkadziesiąt lat. W tej chwili 
prowadzimy rozmowy z PAiH-em na temat jednego inwestora, natomiast są to bardzo 
wstępne rozmowy, w związku z tym na razie też jakby tajemnica gospodarcza nie pozwala 
nam na to, żebyśmy mogli o tym więcej mówić. Takie rozmowy są prowadzone i myślę, że to 
jest tak atrakcyjny teren, że prędzej, czy później, znajdziemy chętnych. Podobnie z terenami 
przy ul. Dobrej. Sprzedaliśmy już chyba 3, przepraszam 4 działki. Tereny, które zostały 
uzbrojone z pieniędzy unijnych. Wydz.Obsługi Inwestora i Biznesu na bieżąco pracuje i 
utrzymuje relacje z naszymi funkcjonującymi przedsiębiorcami, bo to jest dla nas 
najistotniejsze i cały czas byliśmy w kontakcie szczególnie właśnie w czasie COVID-u. Tutaj 
próbowaliśmy pomóc naszym przedsiębiorcom i myślę, że w wielu przypadkach to się 
bardzo dobrze udało, ale mamy też duże sukcesy, bo m.in. decyzja S. C. Johnson o 
ulokowaniu swojego jedynego zakładu w Europie w Gorzowie, rozbudowie zakładu i terenów 
inwestycyjnych. To inwestycja taka jak Panattoni, dwa potężne magazyny, dwie potężne 
hale, bo tak naprawdę nie można mówić, że to są magazyny logistyczne, bo to są też hale 
produkcyjne, 70tys.m2. Gdyby nie to, że udało się pozyskać tereny przy ul. Mironickiej to 
mielibyśmy już bardzo ograniczone możliwości. Te tereny są dla nas ogromną możliwością 
rozwoju miasta, będziemy się starali lokować tam nowych inwestorów. Odnosząc się teraz 
do słów, które powiedziała p. Marta Bejnar–Bejnarowicz zgadzam się oczywiście i też 
chciałbym, żeby ten raport był idealny, żeby zawierał wszelkie możliwe dane i odpowiedzi na 
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wszelkie możliwe pytania. Kiedy zaczynaliśmy pracę 7 lat temu było nas 550 urzędników, 
teraz jest 540. Zaczynaliśmy z budżetem 500 mln.zł, teraz mamy 1,1mld zł i prowadzimy 
inwestycje za grubo ponad 1mld zł. Nie jesteśmy w stanie dzisiaj przygotować tak 
szczegółowego dokumentu, w którym znaleźlibyśmy odpowiedzi na każde pytanie, więc 
jeżeli jest potrzeba doprecyzowania w jakimś obszarze oczywiście będziemy na te pytania 
odpowiadać, ale jeżeli dzisiaj mielibyśmy zlecić analizę, sami nie jesteśmy w stanie tego 
zrobić. Zewnętrzna firma, która miałaby badać po co nam ścieżki rowerowe, myślę że ścieżki 
są do jeżdżenia. Oczywiście, że z tego można wysnuć wnioski, ile osób, można by przepytać 
wszystkich mieszkańców kto się przesiadł z samochodu na rower, na pewno przesiadł się 
Prezydent Szymankiewicz to wiemy i jego rower tutaj za drzwiami stoi, ale na wszystkie 
pytania niestety nie będziemy znali odpowiedzi, tzn. może odpowiedź znamy, tylko że nie 
jesteśmy w stanie tego umieścić w Raporcie. Jeżeli będziecie chcieli takie uwagi chętnie 
przyjmiemy i będziemy się starali poprawić w każdym kolejny Raporcie. Bardzo cenimy i 
wiemy jak ważny jest to dla nas dokument. Natomiast jakbyśmy byli te 7 lat temu to może 
byłaby inna sytuacja. W tej chwili reagujemy na bieżąco. Tak naprawdę rzeczywistość 
zmienia się z dnia na dzień. Doskonale pokazała to sytuacja z koronawirusem, która 
spowodowała, że wszystkie nasze dotychczasowe plany i zamierzenia są pod wielkim 
znakiem zapytania i nie tylko mówię o zamierzeniach inwestycyjnych, bo mamy świadomość 
tego jak poważne będą spadki i wpływy do budżetu, szacujemy dzisiaj na ok. 100mln zł, 
natomiast to również spowodowało ogromne zmiany społeczne. W związku z tym,  że w tym 
roku odwołaliśmy wszelkie imprezy masowe to wcale nie oznacza, że one w przyszłym roku 
będą. Trudno powiedzieć też jako społeczeństwo, czego będziemy oczekiwali, jak dystans 
społeczny będzie zachowywany, czy na jesieni będzie kolejna fala itd., więc jak najbardziej, 
jak tylko będziemy mogli będziemy uzupełniali Raport, a na wszelkie pytania, mówię takie 
bardzo szczegółowe będziemy się starali odpowiadać. Niestety na wszystko nie jesteśmy w 
stanie odpowiedzieć. Radna G. Wojciechowska pytała też m.in. o Gastronomik. Wszelkie 
inwestycje oświatowe, zresztą Radna doskonale ciągle o te inwestycje oświatowe zabiega, 
chcemy, żeby były one kontynuowane. Dzisiaj tak naprawdę przed chwilą mieliśmy spotkanie 
z Minister Sportu i mówimy jasno chcemy inwestować w miasto, po to m.in. kredyt, który 
bierzemy. Ne jest to kredyt związany z koronawirusem, to jest kredyt inwestycyjny, na 
inwestycje, które realizujemy w mieście. Natomiast jeszcze dzisiaj nie wiemy jakie będą 
konsekwencje koronawirusa. Nie mamy jeszcze realnych danych z wpływów budżetowych, 
dlatego, że w związku z koronawirusem były m. in. przesunięte terminy płatności, terminy 
składania zeznań podatkowych itd. Wydaje się, że wrzesień-październik będzie to czas, 
kiedy będziemy znali wykonanie za powiedzmy pierwsze półrocze oraz miesiące wakacyjne, 
będziemy znali prognozę na 2021 rok i wtedy będziemy poważnie decydować o tym, które 
inwestycje realizujemy, które zamierzenia będziemy w kolejnym roku realizować. Dzisiaj była 
Minister Sportu razem z Europoseł E. Rafalską. Rozmawialiśmy na temat hali sportowej. 
Chcemy przetarg ogłosić jeszcze w lipcu, zobaczymy jakie będą oferty przetargowe. Minister 
Sportu zapowiedziała, że będziemy mogli starać się o dodatkowe dofinansowanie w każdym 
kolejnym roku, więc trudno dzisiaj jednoznacznie powiedzieć. Musimy zobaczyć, jak 
rozstrzygnie się przetarg i wtedy będziemy decydować o każdej z naszych inwestycji, bo 
mówiliśmy o tym też, że chcemy przede wszystkim utrzymać inwestycje, które są dla miasta 
kluczowe i które mogą też być realizowane przez nasze lokalne gorzowskie firmy.  
Robert Anacki - do służb miasta, klikając w „Raport o stanie miasta”, plik się nie otwiera, nie 
ładuje, więc to całe wodolejstwo, o czym dyskutujemy trudno przeanalizować szczególnie w 
odniesieniu do tych punktów, do których radni się odnosili, więc rzeczywiście to wodolejstwo, 
które było dookreślane w tej dyskusji trudno ocenić, a będziemy zaraz głosować. Może nie 
jestem tak biegły, jeżeli chodzi o angielski, jak Rafał Trzaskowski, ale jak się kliknie w link to 
się pokazuje „The requested URL was not fund on this Server” - to odnosi do Biuletynu 
Informacji Publicznej, więc prosiłbym o poprawienie linku, bo chciałbym dokument otworzyć 
przed głosowaniem.. 
Marta Bejnar–Bejnarowicz - radny Robercie to jest 860 stron, za późno, nie zdążysz 
przeczytać przed głosowaniem. Chciałam jedną rzecz uszczegółowić, przepraszam, 
niekomfortowo się czuję, siedzę plecami do Prezydenta i teraz muszę do Prezydenta mówić, 



13 
 

ale może z tyłu jest jakoś lepiej niż z przodu może tak. Nie widzę Prezydenta, widzę też fajne 
osoby, które lubię, ale mówię do Prezydenta. Nie chodzi o to, żebyśmy wskazywali wszystkie 
parametry, które się podobają, bo to zupełnie nie o to chodzi. Ten raport jest gigantycznym 
dokumentem, który jest totalnie niepotrzebny on do niczego nie będzie służył, urzędnicy 
poświęcili na wykonanie tego naprawdę dużo czasu, chociaż w większości to są jednak 
kopie z realizacji strategii, ale gdybyśmy mieli zrobione to systemowo, czyli opracowany 
pewien schemat, można zaczerpnąć z ISOSkich norm, bo jest też w tej chwili certyfikacja, 
ona kosztuje, nie ma potrzeby żebyśmy to kupowali, ale żebyśmy zobaczyli jakie wskaźniki 
są tam przyjmowane, zrobić oprogramowanie proste do wklepywania wskaźników, 
parametrów, to by zajęło nie wiem 1-2 dni dla przedstawiciela każdego wydziału, zebranie 
też danych GUSowskich. W GUSie te dane są. Po co nam by to służyło? Gdybyśmy mieli 
dokładne dane, np. jakiś dziedzin działalności gospodarczej mamy wzrost, a w jakich spadek 
to też moglibyśmy lepiej ukierunkować np. pomoc dla przedsiębiorców w takich sytuacjach 
jak ta covidowa, bo poszła Gorzowska Dycha dla wszystkich kto pierwszy ten lepszy i czy 
ktoś potrzebował, czy nie potrzebował, wystąpił i dostał. Gdybyśmy mieli to dobrze 
sparametryzowane, wiedzielibyśmy ile jaka branża, jaki ma potencjał i jakie ma 
zapotrzebowanie, ile jest firm i jakiego rodzaju to podeszlibyśmy do tego być może bardziej 
systemowo, tylko musimy mieć te dane na bieżąco. To nie jest kwestia tego, że chcę to 
mieć, bo mi osobiście ten raport w tej formie jest w ogóle niepotrzebny. Wolę z GUSu 
ściągać sobie regularne dane i sprawdzać. Tylko potem mamy sytuacje taką, że np. pojawia 
się ranking wspólnoty, w którym jesteśmy na przedostatnim miejscu i zaczyna się dyskusja, 
a czemu tak, a czemu siak, a ten parametr zadowolenie, a przedsiębiorcy, a jakieś tam inne 
parametry, a liczba planów miejscowych, różne parametry są przyjmowane przez różne 
organizacje, które parametryzują miasto i nie mamy wtedy absolutnie żadnych argumentów 
do tego, żeby się odnieść i pokazać. Słuchajcie to jest tylko ranking jednej organizacji, który 
pokazuje tylko 5 wskaźników, a my wam tutaj pokazujemy dokumentację, w której 
owskaźnikowaliśmy 50 rzeczy i wtedy widać po tym w jakim jesteśmy stanie. To też nie 
chodzi o to, żeby liczyć rowerzystów, ale robimy przecież badania przepustowości. Robimy 
różnego rodzaju badania transportowe do realizacji planu transportowego, czy do rozwoju 
komunikacji miejskiej i mamy potoki pasażerów zbadane. Jeżeli byśmy takimi danymi 
operowali byłoby nam łatwiej podejmować pewne decyzje. To nie jest pytanie nie musi się 
Prezydent, ani p. Kurzawski, bo nie wiem czy do mojego komentarza będzie odpowiedź, bo 
zgłosił się Sekretarz do głosu, nie potrzebuje teraz odpowiedzi. To jest tylko moja sugestia 
na przyszłość, bo już dzisiaj nic nie zrobimy z tym Raportem. 
Eugeniusz Kurzawski – Sekretarz Miasta - dwa słowa na temat Raportu postanowiłem 
powiedzieć, bo słucham tych wszystkich uwag i można się z nimi w zasadzie zgodzić, bo w 
Polsce jest 2500 gmin, 2500 raportów, każda gmina robi ten Raport jak chce. Ustawodawca 
nie określił żadnych zasad, napisał tylko, że mamy sporządzić raport i teraz tak nie 
nazywałbym tych informacji, które są zawarte w raporcie wodolejstwem i przeklejaniem. Nad 
tym pracują dyrektorzy wydziałów i dyrektorzy wydziałów zamieszczają w Raporcie 
informacje, oczywiście można mieć uwagę, wg swojego uznania, najważniejsze informacje 
ze swoich wydziałów, takie które przedstawiają, co się wydarzyło w roku ubiegłym w mieście 
z ich zakresu rzeczywiście ważnego dla funkcjonowania miasta. Podobną dyskusję 
toczyliśmy rok temu i nic z niej nie wyszło rzeczywiście. Natomiast jest zapis w ustawie, który 
mówi wyraźnie, że Rada może określić szczegółowe wymogi dotyczące opracowania raportu 
i jeżeli uważacie, że chcecie to określić, bo musicie to zrobić w formie uchwały to proszę 
bardzo siądźmy, stwórzmy zespół, który powie sobie co ma być zawarte rzeczywiście w 
raporcie i wtedy będziemy tworzyć taki Raport jak ustalicie, próbowałem sobie rzeczywiście 
szybko notować to co Radna zgłaszała jako uwagi i teraz bardzo szybko dojdziemy do 
czegoś takiego, jeżeli Pani tam gdzieś zgłaszała informację o ścieżkach rowerowych, o ilości 
rowerów, czy w związku z tym, że jest dużo rowerów jest mniej aut. Siądziemy za rok, 
zrobimy to powiedzmy na podobny sposób, o który Pani wnosi, okaże się, że inny radny 
powie, że on zupełnie czego innego oczekiwał od tego Raportu, brakuje mu wskaźników, 
które wymieni i znajdziemy się w podobnej sytuacji, więc wyjściem z tego jest opracowanie w 
formie uchwały szczegółowych wymogów, które mają być w tym raporcie ujęte i wg takich 
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wytycznych, dyrektorzy wydziałów raport przygotują. Jeżeli chodzi o ogólny układ podobny 
jest on stosowany w różnych gminach, bo nic tutaj wielkiego nie można wymyślić, natomiast 
jeśli chodzi o tę zawartość merytoryczną, wtedy będziemy mieli pewność, że to, co radni 
zgłosili dokładnie w raporcie się pojawi. 
Robert Anacki –w stosunku do tego, co powiedział Sekretarz zgadzam się w 100%, że jeżeli 
już radni oczekują czegokolwiek to może propozycja w formie wypracowania punktów co taki 
raport miałby w przyszłości zawierać. Rozumiem, że ma formę sprawozdawczą, to też 
patrząc na takie przytaknięcie Prezydenta, tylko odnosząc się do kwestii takich biznesowych 
do p.Bejnar-Bejnarowicz, chciałbym tylko zwrócić uwagę, że w takim raporcie każdy 
przedsiębiorca oczekuje innych wskaźników, jeżeli ktoś chce otworzyć tartak to może np. o 
drzewostanie wskaźników. Ktoś inny np. logistyka go będzie interesowała, bo np. będzie 
eksportował itd., więc ten raport musiałby mieć tysiące stron. Od tego są firmy doradcze, 
które często we współpracy z miastem, jak inwestycje mają realizować te koszty są 
współdzielone często też przez daną gminę, przynajmniej przez powiat itd., że takie raporty 
powstają przed podjęciem decyzji to jest ryzyko bardzo często też miasta, że takie raporty są 
wspólnie finansowane i myślę, że w budżecie i tu zresztą Prezydent przytakuje takie rzeczy 
się znajdą, więc myślę, że ten aspekt biznesowy warto w tym raporcie na przyszłość 
pominąć, bo to i tak nie ma większego sensu to są indywidualne sprawy. 
Marta Bejnar-Bejnarowicz – zgadzam się z tym co p. Kurzawski powiedział, bo myśmy już 
rok temu na ten temat rozmawiali i będziemy to robić tylko, tego nie zrobiliśmy, nie 
przystąpiliśmy w ogóle do tych prac jak ten raport ma wyglądać. Odnosząc się do tego co 
radny R.Anacki mówi to być może musielibyśmy się zastanowić jak sparametryzować cały 
MOF, bo rozumiem Miejski Obszar Funkcjonalny. Ma Pan racje mówiąc, że jak ktoś chce 
tartak to potrzebuje takich danych, tylko że właśnie po to jest raport. Raport nie jest 
sprawozdaniem, to jest Raport o stanie miasta, o parametrach, żeby określić jakiś stan, jak 
jedziesz do lekarza i ma określić twój stan to on nie opisuje, że ty jesteś tam ładny, brzydki, 
szybko chodzisz, wolno tylko zbada twoje parametry i na takiej samej zasadzie powinniśmy 
podejść do miasta, żeby sparametryzować pewne sytuacje. Takie jest moje zdanie. 
Zgadzam się z Sekretarzem, jeżeli byłaby możliwość, żebyśmy przystąpili, bo już 
powinniśmy parametryzować rok 2020 teraz, bo można już na bieżąco pewne rzeczy 
monitorować, tak i wiedzieć, że np. będziemy potrzebowali w ogóle monitoringu pewnych 
parametrów. 
Robert Anacki – wolałbym, żebyśmy w Raporcie bardziej uwypuklali to, co jest naszymi 
atutami i tutaj korzyść ma płynąć z takiego Raportu, z diagnozy, którą Radna sugeruje. Nie 
wiem jaka, bo jeżeli są rzeczy, które trzeba by popoprawiać, a jednak moglibyśmy kogoś 
przekonać przez promocję to lepiej ukrywać pewne rzeczy, bo nie każdy powinien się 
wszystkim chwalić, kiedy chce przyciągnąć inwestorów, a powinien uwypuklać te rzeczy, 
które są dla niego korzystne, a resztę może przemilczeć, przedyskutować. Więc jestem za 
tym, aby w takim raporcie znajdowały się raczej wskaźniki pozytywne, jeżeli jest ono 
wodolejstwem i pokazuje te pozytywne strony to niech tak zostanie. 
Jan Kaczanowski – jest to drugi Raport, nad którym debatujemy, pierwszy był w ubr.. 
Uważam, że nic nie stoi na przeszkodzie abyśmy jako radni wyszli z taka inicjatywą, zresztą 
takie były zapowiedzi w poprzednim roku. Sądzę, że z taką inicjatywą wystąpię w konsultacji 
z Przewodniczącymi poszczególnych Klubów Radnych. Już teraz zapowiadam i proszę 
Przewodniczących Klubów, aby do końca września br., czy października przedstawili swoje 
propozycje, co w takiej uchwale powinno się znaleźć odnośnie sporządzania Raportu o 
stanie miasta za 2020rok. Uważam, że taka uchwala powinna być ramowym dokumentem, 
ponieważ nie wszystko się da jasno określić. Tutaj nie chodzi o to ile ma być stron, tylko co w 
tym Raporcie będzie zawarte. Zapewniam, że podejmę się takiego kierunkowego działania 
abyśmy nad takim projektem uchwały wspólnie popracowali. Pragnę poinformować, że z 
raportem zapoznała się i przyjęła do wiadomości Komisja Budżetu i Finansów - opinia 
jednomyślnie pozytywna, Komisja Gospodarki i Rozwoju – opinia pozytywna, Komisja 
Oświaty i Wychowania – opinia pozytywna, Komisja Kultury, Sportu i Promocji – opinia 
pozytywna oraz Komisja Spraw Społecznych – opinia również pozytywna. 
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Głosowano w sprawie: 
druk nr 438 - podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego wotum zaufania. 
Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Przemysław Granat, Jan Kaczanowski, 
Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert Madej, 
Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Paulina Szymotowicz, 
Piotr Wilczewski, Grażyna Wojciechowska, Radosław Wróblewski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 
Robert Anacki, Alicja Burdzińska, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Maria Surmacz 
BRAK GŁOSU (1) 
Robert Surowiec 
NIEOBECNI (2) 
Jacek Sterżeń, Jerzy Synowiec. 
 
Podjęta uchwała w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Gorzowa Wielkopolskiego 
wotum zaufania stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  
 
Jan Kaczanowski – serdecznie gratuluję, myślę, że to też jest ocena pracy Prezydenta 
Miasta, a nie wygląda to przecież źle. Myślę, że wygląda to nawet nieźle. Jeszcze raz 
gratuluję i z optymizmem patrzmy w przyszłość.  
 
Ad.7 Sprawozdanie z wykonania bud żetu miasta Gorzowa Wlkp. za 2019r. 

a) zapoznanie si ę ze sprawozdaniem finansowym za 2019r., sprawozdani em 
rocznym z wykonania bud żetu miasta Gorzowa Wlkp. za 2019r., 
sprawozdaniem rocznym z wykonania planów finansowyc h instytucji 
kultury za 2019r. oraz informacj ą o stanie i sposobie gospodarowania 
majątkiem trwałym miasta Gorzowa Wlkp. na dzie ń 31.12.2019r., 

b) zapoznanie si ę z opini ą Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z 
wykonania bud żetu Miasta Gorzowa Wlkp. za 2019r. wraz z informacj ą o 
stanie mienia Miasta Gorzowa Wlkp., 

 
Jan Kaczanowski – całość sprawozdania wszyscy radni otrzymali i stanowi załącznik nr 7 do 
protokołu. Sprawozdanie z wykonania budżetu miasta za 2019r. zostało zaopiniowane 
jednomyślnie pozytywnie przez Komisję Budżetu i Finansów, Komisję Gospodarki i Rozwoju, 
Komisję Spraw Społecznych, oraz Komisja Rewizyjna. Natomiast opinię pozytywna wyraziła 
Komisja Oświaty i Wychowania oraz Komisja Kultury, Sportu i Promocji  
Agnieszka Kaczmarek – Skarbnik Miasta – przedstawiła uchwałę nr 243/2019 RIO w sprawie 
wydania opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta Gorzowa Wlkp. za 2019 rok 
wraz z informacją o stanie mienia – załącznik nr 8 do protokołu. 
 

c) zapoznanie si ę z wnioskiem Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutor ium dla 
Prezydenta Miasta, 

d) zapoznanie si ę z opini ą Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie 
wniosku Komisji Rewizyjnej, 

 
Radosław Wróblewski - w imieniu Komisji Rewizyjnej przedstawił wniosek w sprawie 
absolutorium dla Prezydenta Miasta oraz uchwałę nr 366/2020 RIO w sprawie wydania opinii 
o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Gorzowa Wlkp. dotyczącym udzielenia 
absolutorium Prezydentowi – załącznik nr 9 do protokołu. 
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Marta Bejnar- Bejnarowicz –chciałabym zwrócić uwagę na wydatki bieżące, na komisji na ten 
temat rozmawialiśmy, ale myślę, że to jest bardzo ważna rzecz, żeby zostało to też 
wyjaśnione, bo do mnie też kilka osób się zgłosiło o pytanie skąd to się wzięło. W wydatkach 
majątkowych plan na ten rok był 345mln zł, wykonanie 174mln zł - wykonanie jest poniżej 
50%. Domyślam się jaki jest powód tego, ale wolałabym żeby to wybrzmiało. 
Jacek Wójcicki – niskie wykonanie inwestycji wynikało z tego, że nie byliśmy w stanie 
przerobić wszelkich inwestycji. Duża część inwestycji przeciągnęła się w czasie, już 2 lipca, 
już albo dopiero, ruszają tramwaje, więc zapraszam serdecznie na to wydarzenie, 
godz.12.15 pojedzmy i od tej godziny tramwaje regularnie zaczną kursować po Gorzowie. 
Natomiast faktyczne wynika to z przedłużającego się procesu inwestycyjnego. Mam 
nadzieję, że w przypadku i mam nadzieję, że słyszy to również wykonawca ul.Chrobrego, 
będzie szybciej niż ul.Sikorskiego. Mamy z tym wykonawcą do tej pory dobre doświadczenia, 
ale lepiej nie chwalić dnia przed zachodem słońca. Te zadania przechodzą na kolejne lata i 
będą realizowane także tu absolutnie nic nie tracimy, te pieniądze są dalej i realizujemy 
przemianę Gorzowa. Myślę, że w tym roku będzie na wyższym poziomie wykonanie 
inwestycji, bo widać, że kolejne inwestycje wchodzą w fazę realizacji.  
 

e) druk nr 439 - podj ęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego oraz sprawozdania z wykonania bud żetu Miasta Gorzowa 
Wlkp. za 2019 rok, 

 
Głosowano w sprawie: 
druk nr 439 - podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 
sprawozdania z wykonania budżetu Miasta Gorzowa Wlkp. za 2019 rok. 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert 
Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Robert 
Surowiec, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Grażyna Wojciechowska, Radosław 
Wróblewski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 
Alicja Burdzińska, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Maria Surmacz 
NIEOBECNI (2) 
Jacek Sterżeń, Jerzy Synowiec 
 
Podjęta uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z 
wykonania budżetu Miasta Gorzowa Wlkp. za 2019 rok stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  

 
 

f) druk nr 440 - podj ęcie uchwały w sprawie absolutorium z tytułu wykonan ia 
bud żetu miasta Gorzowa Wlkp. za 2019 rok. 

 
Głosowano w sprawie: 
druk nr 440 - podjęcie uchwały w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu miasta 
Gorzowa Wlkp. za 2019 rok. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert 
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Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Robert 
Surowiec, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Grażyna Wojciechowska, Radosław 
Wróblewski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 
Alicja Burdzińska, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Maria Surmacz 
NIEOBECNI (2) 
Jacek Sterżeń, Jerzy Synowiec 
 
Podjęta uchwała w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu miasta Gorzowa Wlkp. 
za 2019 rok, stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  
 
Jacek Wójcicki - mam okazję wyjść z cienia filara i pokazać się na dzisiejszej sesji, jestem 
obecny. Chciałem bardzo serdecznie podziękować za to głosowanie, podziękować, za 
aprobatę, również podziękować za głosy wstrzymujące. Mam nadzieję, że z każdym rokiem 
będzie ich mniej, że będę w stanie przekonywać do tego, że jednak miasto idzie w dobrym 
kierunku. Chciałem bardzo podziękować przede wszystkim mojemu zespołowi, który nad 
tym, żeby miasto szło w dobrym kierunku pracuje. Dziękuję serdecznie Pani Skarbnik za 
budżet, dziękuję dyr. D. Sikorskiej również za ciężką pracę nad budżetem. Chciałbym też 
podziękować moim zastępcom i Sekretarzowi, proszę też Was o przekazanie naszym 
dyrektorom wszystkim. Proszę o przekazanie w dół naszym pracownikom, 
współpracownikom, bo tak jak powiedziałem w swojej wcześniejszej wypowiedzi. 7 lat temu 
było na 550 dzisiaj jest 540, a realizujemy historyczny budżet, historyczne inwestycje. Ponad 
1mld zł na inwestycji, które zmieniają miasto. Wiem, że do niektórych ciężko jest się 
przekonać, niektóre inwestycje przychodzą nam z trudem, niektóre szybciej, szybko o nich 
zapominamy. Natomiast to jest naprawdę bardzo ciężka praca. Dziękuję Radnym za 
wszelkie uwagi i za bardzo dobrą merytoryczną współpracę, bo naprawdę wasze głosy są 
dla nas bardzo istotne. Przynosicie do nas mnóstwo informacji też od mieszkańców i za to 
serdecznie dziękuję jeszcze raz i mam nadzieję że ten rok pomimo koronawirusa 
przejdziemy obronną ręką i w przyszłych latach już tylko do góry. Dziękuję jeszcze raz. 
Jan Kaczanowski – gratulacje i składam podziękowania za bardzo ciężką pracę, z ufnością 
patrzmy, że w roku przyszłym będzie lepiej i będziemy jeszcze bardziej zadowoleni. 
 
Ad.8 Druk nr 454A - podj ęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały bud żetowej na 2020 

rok miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 12 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Budżetu i Finansów oraz pozytywnie zaopiniowany Komisję 
Spraw Społecznych. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 454A - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2020 rok miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego. 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Robert Anacki, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan Kaczanowski, 
Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert Madej, 
Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Maria 
Surmacz, Robert Surowiec, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Grażyna Wojciechowska 
BRAK GŁOSU (3) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Sebastian Pieńkowski, Radosław Wróblewski 
NIEOBECNI (2) 
Jacek Sterżeń, Jerzy Synowiec. 
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Podjęta uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2020 rok miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego, stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  
 
Ad.9 Druk nr 455A - podj ęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały bud żetowej na 2020 

rok miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 14 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Oświaty i Wychowania oraz Komisję Budżetu i Finansów. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 455A - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2020 rok miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego. 
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin 
Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, 
Jerzy Sobolewski, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, 
Grażyna Wojciechowska, Radosław Wróblewski 
BRAK GŁOSU (1) 
Sebastian Pieńkowski  
NIEOBECNI (2) 
Jacek Sterżeń, Jerzy Synowiec. 
 
Podjęta uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2020 rok miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego, stanowi załącznik nr 15 do protokołu.  
 
Ad.10 Druk nr 456A - podj ęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały bud żetowej na 2020 

rok miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 16 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Kultury, Sportu i Promocji oraz Komisję Budżetu i Finansów. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 456A - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2020 rok miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego. 
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin 
Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, 
Jerzy Sobolewski, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, 
Grażyna Wojciechowska, Radosław Wróblewski 
BRAK GŁOSU (1) 
Sebastian Pieńkowski  
NIEOBECNI (2) 
Jacek Sterżeń, Jerzy Synowiec. 
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Podjęta uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2020 rok miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego, stanowi załącznik nr 17 do protokołu.  
 
Ad.11 Druk nr 457A podj ęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały bud żetowej na 2020 

rok miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 18 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Rozwoju oraz Komisję Budżetu i Finansów. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 457A podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2020 rok miasta  
Gorzowa Wielkopolskiego. 
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin 
Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, 
Jerzy Sobolewski, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, 
Grażyna Wojciechowska, Radosław Wróblewski 
BRAK GŁOSU (1) 
Sebastian Pieńkowski  
NIEOBECNI (2) 
Jacek Sterżeń, Jerzy Synowiec. 
 
Podjęta uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2020 rok miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego, stanowi załącznik nr 19 do protokołu.  
 
Ad.12 Druk nr 458A - podj ęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Gorzowa Wielkopolskiego na lata 2 020-2048. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie. 
Uzasadnienie wprowadzonych zmian ujęte jest w załączniku nr 2 do uchwały. Ponadto 
projekt uzyskał jednomyślnie pozytywną opinię Komisji Budżetu i Finansów. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 458A - podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego na lata 2020-2048. 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan Kaczanowski, 
Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert Madej, 
Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Maria 
Surmacz, Robert Surowiec, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Grażyna 
Wojciechowska, Radosław Wróblewski 
PRZECIW (1) 
Patryk Broszko  
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Robert Anacki 
BRAK GŁOSU (1) 
Sebastian Pieńkowski 
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NIEOBECNI (2) 
Jacek Sterżeń, Jerzy Synowiec 
 
Jan Kaczanowski – w związku z uwagami do wyników głosowania zarządza reasumpcje 
głosowania. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 458A - podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego na lata 2020-2048 - reasumpcja. 
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert 
Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy 
Sobolewski, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, 
Grażyna Wojciechowska, Radosław Wróblewski. 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Robert Anacki 
BRAK GŁOSU (1) 
Sebastian Pieńkowski 
NIEOBECNI (2) 
Jacek Sterżeń, Jerzy Synowiec. 
 
Przyjęta uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego na lata 2020-2048 – stanowi załącznik nr 20 do protokołu.  
 
Ad.13 Druk nr 451 – w sprawie zaci ągni ęcia kredytu. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 21 do protokołu.  
Krzysztof Kochanowski - na jakich warunkach będzie udzielony kredyt? Jakie inwestycje 
będą realizowane w ramach tej kwoty 156 mln zł i czy również będzie tam hala widowiskowo 
– sportowa? 
Grażyna Wojciechowska - proszę o powtórzenie tego, o co prosiłam na wszystkich 3 
komisjach poniedziałkowych, ponieważ nie wszyscy pracujemy w tych komisjach, gdzie się 
decyduje o tych sprawach. Mieszkańcy zadają nam pytania, nie znaliśmy odpowiedzi i 
proszę, żeby nie było tak jak tu jedna z pań komentuje, że ktoś coś tam nie wie. Proszę, 
żeby każdy mieszkaniec Gorzowa, humanista, ścisłowiec i ten po zasadniczym 
wykształceniu zrozumiał, że to nie jest nowy kredyt, wszystko to, co trzeba wiedzieć, bo 
mieliśmy naprawdę dużo nieprzyjemności ze strony mieszkańców naszego miasta. 
Zarzucano nam, że nie wiemy co robimy, że chcemy swoich prawnuków obciążyć spłatami. 
Bardzo proszę tym bardziej, że sesja jest transmitowana, żeby wszyscy mieszkańcy naszego 
miasta mogli uzyskać pełną wiedzę. 
Patryk Broszko –przyłączam się do głosu radnej Wojciechowskiej, ale nie tylko ze względu 
na to, że takie opinie płynęły z ust mieszkańców, lecz mam wrażenie że przedstawiciele, 
niektórych mediów lokalnych również, albo uzyskały złą informację, albo w zły sposób 
przekazały informację na temat tego, czego dotyczy ten kredyt i tak naprawdę niektórzy 
przedstawiciele mediów wskazali, że jest to nowy kredyt, podczas gdy tak naprawdę jest to 
kontynuacja tego co został wypracowane ok.2 lata temu, jest to kolejna transza kredytu z 
Europejskiego Banku Inwestycyjnego, więc prosiłbym, żeby też pod kątem relacji z mediami 
akcentować pewne kwestie po to, żeby uniknąć właśnie takich zapytań ze strony samych 
mieszkańców, czy już takiego z góry powziętego zdania na temat prac Rady Miasta w 
kontekście zaciągania pożyczek.  
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Agnieszka Kaczmarek – Skarbnik Miasta -potwierdzam to o czym przed chwilą mówił radny 
Broszko. Nie jest to nowy kredyt, a kontynuacja kredytu, który został przyznany miastu w 
2018 r. przez Europejski Bank Inwestycyjny. Umowa ramowa, która została podpisana w 
tamtym roku z Bankiem wskazywała kwotę 400mln zł z przeznaczeniem na realizację 
inwestycji przez miasto. Pierwsza transza, transza A z tego kredytu została zaciągnięta, 
inaczej może uchwała została podjęta w 2018r. na 200mln zł i ta transza była zaciągana 
odpowiednio w roku 2018-60 mln zł, w roku 2019-53 mln zł i w 2020 jeszcze mamy właśnie z 
tej transzy A do zaciągnięcia około 87 mln zł. Natomiast dzisiaj na sesji będziemy 
podejmowali uchwałę w zakresie jakby drugiej transzy B na kolejną kwotę. Jest to kwota 
156 528 820zł i zostanie nam jeszcze do wykorzystania transza C w wysokości około 46 mln 
zł. Kredyt jest zaciągany na bardzo preferencyjnych warunkach, ponieważ marża kształtuję 
się poniżej 0,4%. Podam dla przykładu już konkretną marżę jaka była ustalona przy 
zaciąganiu odpowiednich rat z poprzedniej transzy. W 2018 roku była to marża w wysokości 
0,362%. W 2019 było to 0,262%, czyli to jest naprawdę na bardzo niskim poziomie. 
Oprocentowanie łączne to jest suma tej marży, o której przed chwilą mówiłam plus WIBOR 3 
miesięczny. Na dzień dzisiejszy WIBOR kształtuje się na poziomie 0,27%, łączne 
oprocentowanie kształtuje się na poziomie od 0,5% do 0,7% na ten moment. Kwota, która 
dzisiaj na sesji będzie podejmowana, będzie to zgoda na zaciągnięcie kredytu w tej 
wysokości, ale faktyczne zaciąganie poszczególnych części tej transzy jest rozłożone na 
lata. W tym w roku 2021 121,5mln zł, w 2022r.-15,5mln zł, w roku 2023-19,5 mln zł. To są 
planowane kwoty do zaciągnięcia, ale faktycznie zostanie zaciągnięta taka kwota jaka będzie 
konieczna na realizację inwestycji. Co istotne nie płacimy żadne prowizji przy zaciąganiu 
tego kredytu, nie płacimy również żadnych prowizji, ani kosztów, czy opłat związanych z 
nieuruchomieniem jakiejkolwiek części tego kredytu. Jedyne co płacimy to tylko to 
oprocentowanie, o którym mówiłam, to niskie oprocentowanie i to od zaciągniętej konkretnej 
już kwoty wypłaconej nam na konto i od momentu jej wpływu. Kwota ta jest przeznaczona na 
realizację inwestycji w kilku obszarach. Są to obszary w zakresie transportu publicznego i 
dróg, efektywności energetycznej, obiektów użyteczności publicznej w zakresie kultury i 
sportu, obiektów użyteczności publicznej w zakresie oświaty i polityki zdrowotnej oraz 
społecznej. Kwota, o której dzisiaj rozmawiamy na sesji jest w szczególności przeznaczona 
na Centrum Edukacji Zawodowej - 90 mln zł, budowę węzła przesiadkowego przy dworcu 
PKP – 7,8 mln zł, modernizację obiektu sportowego Stadion Lekkoatletyczny przy 
ul.Krasińskiego - 7 mln zł, modernizacja budynku przy SP-1 - 1 mln zł, termomodernizacja 
obiektów użyteczności publicznej w Gorzowie Wlkp. - 1 mln zł, system Zrównoważonego 
Transportu Miejskiego w Gorzowie Wlkp. - 20 mln zł, modernizacja wschodniego wylotu DK-
22 w Gorzowie na odcinku od ronda Sybiraków do granic miasta - 10 mln zł i pozostała 
kwota 19 728 820zł jest to kwota przeznaczona na realizacje inwestycji w roku 2023, na 
pokrycie inwestycji, które w tych obszarach znajdą się w roku, w którym zostaną przez Radę 
uchwalone. 
Piotr Wilczewski – odnośnie kwot, na które chcemy wydatkować pieniądze z pożyczki i 
pytanie o Stadion Lekkoatletyczny, czy te 7 mln zł to jest ta kwota, która była już brana pod 
uwagę w przetargu, czy to jest dodatkowe 7 mln zł - te brakujące do najniższej oferty jaka 
została złożona na Stadion? 
Agnieszka Kaczmarek - jeżeli chodzi o kwoty, które wymieniłam przeznaczone na 
poszczególne inwestycje, są to kwoty które wynikają z planu, który mamy w budżecie także 
to nie są dodatkowe kwoty tylko to są te kwoty, które były planowane na daną inwestycję. 
Jeszcze odpowiem na temat hali, bo było wcześniej pytanie zapomniałam od razu 
odpowiedzieć. Hala nie jest brana pod uwagę, jeżeli chodzi o finansowanie z Europejskiego 
Banku Inwestycyjnego, nie wpisuje się w warunki, które ten kredyt jakby narzuca, jest 
realizowane też nie bezpośrednio przez miasto, a przez spółkę miejską stąd nie obejmuje 
finansowanie tej inwestycji. Dziękuję. 
Krzysztof Kochanowski – proszę o uzupełnienie jeszcze jednej informacji, bo być może nie 
mamy pełnych informacji, albo moje informacje są nieprawidłowe, bo Skarbnik powiedziała, 
że CEZiB będzie w ramach 90 mln zł tego kredytu realizowane. Z tego co pamiętam CEZiB 
będzie realizowane w kwocie 104 mln zł, a w tym też jest chyba kwota 55 mln zł w ramach 
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ZITów, czyli jakby odliczając kwotę 104 mln – 55 mln to ZITy jednak pokrywają ponad 
połowę, zostaje nam 50 mln środków własnych na CEZiB, a Pani powiedziała, że 90 mln zł w 
ramach kredytu będzie realizowanych z tej kwoty własnej. Nie wiem czy dobrze się 
wyraziłem. 
Agnieszka Kaczmarek - z ZITów jest 29 mln zł. 
Jan Kaczanowski - pozwolicie, że też się wypowiem na ten temat. Po pierwsze na pewno 
będę głosował za tym projektem uchwały, udowodnię dlaczego. Myślę, że ta informacja, taka 
uzupełniająca pomoże zrozumieć mieszkańcom naszego miasta, żebyśmy nie zapomnieli w 
jakich warunkach przyszło nam działać i funkcjonować. Po drugie, że jak Prezydent 
J.Wójcicki zauważył, wcześniej to przedstawił, w roku bieżącym będziemy mieli 
zdecydowanie mniejsze dochody do budżetu miasta aniżeli to zakładaliśmy, w sytuacji takiej 
w jakiej się znaleźliśmy, mam na myśli koronawirusa. Jest to kredyt inwestycyjny i tak się 
pochwalę i tak się akurat składa, że pracowałem kiedyś w banku, co prawda nie w wydziale 
kredytowym, ale znajomi w bankach pozostali. Jak im przedstawiłem na jakich warunkach 
miasto będzie kredyt otrzymywało to wprost niedowierzali. W związku z tym są to naprawdę 
bardzo, a to bardzo dobre warunki. A jeszcze informacja z rozmów z Panią Skarbnik, a 
odbywam liczne rozmowy, to nasze miasto, i to jest potrzebne mieszkańcom, że w stosunku 
do innych samorządów nie jest zadłużone na jakieś duże wielkości. Z tego co pamiętam to 
ok. 28% w stosunku do wielkości budżetu miasta na rok bieżący, ale mam też takie 
przemyślenia, tutaj były podawane przykłady, rzeczywiście musimy znaleźć środki na 
realizację już rozpoczętych inwestycji i te inwestycje, które wymieniła Pani Skarbnik. Sądzę i 
powinniśmy pójść absolutnie w tym kierunku, że w miarę możliwości zgodnie z 
przeznaczeniem powinniśmy realizować te mniejsze inwestycje i wtedy dać szanse naszym 
mniejszym przedsiębiorcom, którzy będą mogli startować w przetargach chociażby na 
remonty obiektów oświatowych, dróg, chodników itd., a przede wszystkim te tematy w 
stosunku, do których z tego, co ja się orientuję, a jest tych tematów bardzo wiele, już są 
przygotowane dokumentacje. Na pewno nam nie potrzebna jest i żadnemu samorządowi w 
najbliższych latach, jak to niektórzy ładnym językiem mówią i powtórzę tzw. gigantomania. 
Oczywiście trudno tu nazwać gigantomanią np. CEZiB. To przecież mieliśmy zaplanowane 
dużo wcześniej, jest to nieźle z tego co widać realizowane, tak jak ul. Chrobrego, ale jeśli 
wymieniłem te tematy dla przedsiębiorców, to myślę o takich drobnych inwestycjach, ale 
bardzo ważnych wielkości 1 - 1,5 mln, 2 mln zł itd. I będę powtarzał do znudzenia, że zawsze 
nawet najbogatsi, a tym bardziej teraz jak jesteśmy w takim mocnym kryzysie musimy 
rozważnie, tak ja to widzę, obserwuję w ostatnich nie tylko miesiącach, zastanowić się, czy 
rzeczywiście określoną złotówkę tam kierujemy, gdzie ona powinna iść. Dlatego, że wsparcie 
zewnętrzne poza środkami unijnymi, czy z Urzędu Marszałkowskiego, po części także z 
Urzędu Wojewódzkiego też na niebotyczne wielkości nie można liczyć, ale żyjemy taką 
nadzieją, że rzeczywiście wszyscy ci, którzy tak zapowiadają, że kochają nasze miasto, 
myślę, że w tym szczególnym trudnym okresie będą mieli szanse się na pewno wykazać.  
Tomasz Rafalski - oczywiście jesteśmy wszystkimi rękoma jakimi możemy być za tym 
kredytem i bardzo się z tego cieszymy. Miasto wymaga kontynuowania inwestycji, które 
zostały podjęte i dokończenia ich. Nie do końca może tak zgodzę się z p.A.Kaczmarek, że 
pieniędzy tych nie możemy wydatkować na inwestycje w halę sportową, oczywiście nie 
bezpośrednio, ale poprzez dokonanie pewnych przesunięć budżetowych, te pieniądze 
można znaleźć. Te pieniądze idą na pewne inwestycje, które można przesunąć na hale 
sportową, więc to jest chyba kwestia tylko odpowiednich decyzji i działań.  
Anna Kozak - tak podsumowując, jeżeli chodzi o ten kredyt, moje prywatne zdanie jest takie, 
że jest to bardzo dobry kredyt, ponieważ uzyskując kredyt z Europejskiego Banku 
Inwestycyjnego miasto musiało przedłożyć szereg dokumentów, które weryfikowały kondycję 
miasta, wszystkie wskaźniki, żeby w ogóle otrzymać taką pomoc. To jest bardzo złożony 
produkt, bardzo dobrej jakości, także oprocentowanie tego kredytu jest naprawdę bardzo 
niskie. Natomiast kwestia wskaźnikowa tak jak Skarbnik powiedziała, wskaźnik zadłużenia 
naszego miasta stanowi 3,10, a maksymalny wskaźnik to jest 10,77, czyli mamy tu jak gdyby 
możliwość 30% tego dopiero co możemy wykorzystać. Poza tym jeszcze jedna bardzo 
ważna rzecz, są dobre kredyty i są złe kredyty. Dobre kredyty to są te, które idą na 
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inwestycje, które nam dają wartość naszego miasta. Natomiast złe kredyty, gdyby to był 
kredyt na imprezy masowe, na jakieś inne rzeczy, które moglibyśmy przetrwonić to byłby zły 
kredyt. Natomiast tutaj jesteśmy świadkami tworzenia wartości naszego miasta, ponieważ 
tak samo jak się wycenia spółki, przedsiębiorstwa, miasto wycenia się po aktywach, po tym 
co w tym mieście jest. Także uważam, że jest to bardzo dobre posunięcie.  
Jan Kaczanowski – dziękuję, inaczej nie można, bo to jest krótko mówiąc, najprostszym 
językiem jak się da, kredyt tylko i wyłącznie inwestycyjny. I to tak absolutnie jest. 
Poinformował, że mieszkaniec miasta prosi o możliwość zabrania głosu i zadania pytania. 
Sławomir Kuciński – mieszkaniec Gorzowa Wielkopolskiego - mam pytanie, bo nie 
usłyszałem, czy w tym kredycie są zabezpieczone środki na nową linię tramwajową, która 
ma iść w kierunku szpitala, na Górczyn? 
Agnieszka Kaczmarek – nie, akurat w tej transzy kredytu, którą dzisiaj będziemy na sesji 
zaciągać nie ma środków na ten cel. 
Jan Kaczanowski - poinformować, że projekt uchwały został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Budżetu i Finansów.  
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 451 – w sprawie zaciągnięcia kredytu..  
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Robert Anacki, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan Kaczanowski, 
Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert Madej, 
Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Maria 
Surmacz, Robert Surowiec, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Grażyna 
Wojciechowska, Radosław Wróblewski 
BRAK GŁOSU (2) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Sebastian Pieńkowski 
NIEOBECNI (2) 
Jacek Sterżeń, Jerzy Synowiec. 
 
Podjęta uchwała w sprawie zaciągnięcia kredytu, stanowi załącznik nr 22 do protokołu.  
 
Ad.14 Druk nr 452 – w sprawie udzielenia pomocy fin ansowej innej jednostce 

samorz ądu terytorialnego. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 23 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Kultury, Sportu i Promocji oraz Komisję Budżetu i Finansów. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 452 – w sprawie udzielenia pomocy finansowej innej jednostce samorządu 
terytorialnego. 
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin 
Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, 
Jerzy Sobolewski, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, 
Grażyna Wojciechowska, Radosław Wróblewski 
BRAK GŁOSU (1) 
Sebastian Pieńkowski 
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NIEOBECNI (2) 
Jacek Sterżeń, Jerzy Synowiec. 
 
Podjęta uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej innej jednostce samorządu 
terytorialnego, stanowi załącznik nr 24 do protokołu.  
 
Ad.15 Druk nr 441 – podj ęcie uchwały w sprawie udzielenia z bud żetu Miasta Gorzowa 

Wielkopolskiego w roku 2020 pomocy finansowej w for mie dotacji celowej 
Województwu Lubuskiemu na dofinansowanie zakupu apa ratu 
angiograficznego. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 25 do protokołu.  
Robert Surowiec – w zasadzie ta dyskusja wielokrotnie się tutaj odbyła. Natomiast po raz 
pierwszy głosujemy. Wcześniej zadzwonił Prezydent Miasta z propozycją pomocy szpitalowi 
w koronawirusie, zaoferował propozycję przekazania kwoty 2,5 mln zł za co serdecznie 
dziękuję jako radny, ale też jako członek zarządu Szpitala. To jest dobre działanie, wtedy jak 
państwo pamiętacie mieliśmy telekonferencję z przedstawicielami wszystkich klubów w 
związku z tym, że była koncepcja, żeby te pieniądze przekazać na podstawie specjalnej 
ustawy bez głosowania. Natomiast lepiej chyba to robić w taki sposób, żeby wszystko było 
transparentne i przejrzyste. Z Prezydentem rozmawiałem w ubiegłym tygodniu, mówiłem o 
tym, bo wcześniej też taka nasza propozycja była, żeby wyposażyć cały nowy gabinet 
angiograficzny, natomiast w związku z tym, że jeden z naszych aparatów był wysłużony i się 
zepsuł, więc wymienimy go na nowy. Będzie to oznaczało, że jeśli Rada podejmie tę 
uchwałę to w ciągu 3 miesięcy będziemy mieli bardzo nowoczesny aparat angiograficzny, 
który służy naszym kardiologom, m.in. przy takich bardzo szybkich działaniach związanych z 
zawałem serca. To jest pracownia, która jest czynna całą dobę. Też będziemy tam 
przyjmowali pacjentów podejrzanych, albo dodatnich jeśli chodzi o koronawirusa. Rozumiem, 
że to głosowanie to jest formalność, jednak nigdy tego słowa dziękuję nie jest za dużo, 
szczególnie Prezydentowi, który to działanie podjął szybko ale też i Radzie, bo tutaj mamy 
myślę wspólne porozumienie. 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt został jednomyślnie pozytywnie zaopiniowany 
przez Komisję Budżetu i Finansów. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 441 – podjęcie uchwały w sprawie udzielenia z budżetu Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego w roku 2020 pomocy finansowej w formie dotacji celowej Województwu 
Lubuskiemu na dofinansowanie zakupu aparatu angiograficznego. 
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin 
Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, 
Jerzy Sobolewski, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, 
Grażyna Wojciechowska, Radosław Wróblewski 
BRAK GŁOSU (1) 
Sebastian Pieńkowski 
NIEOBECNI (2) 
Jacek Sterżeń, Jerzy Synowiec 
 
Podjęta uchwała w sprawie udzielenia z budżetu Miasta Gorzowa Wielkopolskiego w roku 
2020 pomocy finansowej w formie dotacji celowej Województwu Lubuskiemu na 
dofinansowanie zakupu aparatu angiograficznego, stanowi załącznik nr 26 do protokołu.  
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Ad.16 Druk nr 442 – podj ęcie uchwały zmieniaj ącej uchwał ę w sprawie stawek dotacji 

przedmiotowej na 2020 r. dla O środka Sportu i Rekreacji – zakładu 
bud żetowego w Gorzowie Wielkopolskim . 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 27 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Kultury, Sportu i Promocji oraz Komisję Budżetu i Finansów. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 442 – podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie stawek dotacji 
przedmiotowej na 2020 r. dla Ośrodka Sportu i rekreacji – zakładu budżetowego w Gorzowie 
Wielkopolskim. 
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin 
Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, 
Jerzy Sobolewski, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, 
Grażyna Wojciechowska, Radosław Wróblewski 
BRAK GŁOSU (1) 
Sebastian Pieńkowski 
NIEOBECNI (2) 
Jacek Sterżeń, Jerzy Synowiec. 
 
Podjęta uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie stawek dotacji przedmiotowej na 2020 r. 
dla Ośrodka Sportu i Rekreacji – zakładu budżetowego w Gorzowie Wielkopolskim, stanowi 
załącznik nr 28 do protokołu.  
 
Ad.17 Druk nr 443 - podj ęcie uchwały zmieniaj ąca uchwał ę w sprawie zasad 

wynajmowania lokali wchodz ących w skład mieszkaniowego zasobu gminy. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 29 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Spraw Społecznych. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 443 - podjęcie uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie zasad wynajmowania lokali 
wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy. 
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin 
Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, 
Jerzy Sobolewski, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, 
Grażyna Wojciechowska, Radosław Wróblewski 
BRAK GŁOSU (1) 
Sebastian Pieńkowski 
NIEOBECNI (2) 
Jacek Sterżeń, Jerzy Synowiec. 
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Podjęta uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w 
skład mieszkaniowego zasobu gminy, stanowi załącznik nr 30 do protokołu.  
 
Ad.18 Druk nr 450 – podj ęcie uchwały zmieniaj ącej uchwał ę w sprawie przyj ęcia 

Gminnego Programu Rewitalizacji Gorzów 2025+. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 31 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Rozwoju. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 450 – podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Gminnego 
Programu Rewitalizacji Gorzów 2025+. 
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin 
Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, 
Jerzy Sobolewski, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, 
Grażyna Wojciechowska, Radosław Wróblewski 
BRAK GŁOSU (1) 
Sebastian Pieńkowski 
NIEOBECNI (2) 
Jacek Sterżeń, Jerzy Synowiec. 
 
Podjęta uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Rewitalizacji 
Gorzów 2025+, stanowi załącznik nr 32 do protokołu.  
 
Ad.19. Druk nr 444 - podj ęcie uchwały w sprawie przyst ąpienia do sporz ądzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego m iasta Gorzowa 
Wielkopolskiego dla obszaru poło żonego w rejonie ul. Zatorze. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 33 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Rozwoju. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 444 - podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego dla obszaru 
położonego w rejonie ul. Zatorze. 
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin 
Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, 
Jerzy Sobolewski, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, 
Grażyna Wojciechowska, Radosław Wróblewski 
BRAK GŁOSU (1) 
Sebastian Pieńkowski 
NIEOBECNI (2) 
Jacek Sterżeń, Jerzy Synowiec. 
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Podjęta uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego dla obszaru 
położonego w rejonie ul. Zatorze, stanowi załącznik nr 34 do protokołu.  
 
Ad.20 Druk nr 445 - podj ęcie uchwały w sprawie przyst ąpienia do sporz ądzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego m iasta Gorzowa 
Wielkopolskiego dla obszaru poło żonego pomi ędzy ulicami Chrobrego, 
Wybickiego i rzek ą Kłodawk ą. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 35 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Rozwoju. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 445 - podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego dla obszaru 
położonego pomiędzy ulicami Chrobrego, Wybickiego i rzeką Kłodawką. 
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin 
Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, 
Jerzy Sobolewski, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, 
Grażyna Wojciechowska, Radosław Wróblewski 
BRAK GŁOSU (1) 
Sebastian Pieńkowski 
NIEOBECNI (2) 
Jacek Sterżeń, Jerzy Synowiec. 
 
Podjęta uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego dla obszaru 
położonego pomiędzy ulicami Chrobrego, Wybickiego i rzeką Kłodawką, stanowi załącznik nr 
36 do protokołu.  
 
Ad.21 Druk nr 446 - podj ęcie uchwały w sprawie przyst ąpienia do sporz ądzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego m iasta Gorzowa 
Wielkopolskiego dla obszaru poło żonego pomi ędzy ulicami Czere śniow ą, 
Kościuszki, Siedzikówny-Inki i Walczaka. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 37 do protokołu.  
Robert Surowiec – p.J.Szymankiewiczowi pragnę podziękować. To była inicjatywa Klubu 
Radnych Platformy Obywatelskiej. Grupa mieszkańców ul. 9 Maja, Czereśniowej i Kościuszki 
zwróciła się do nas w związku z tym, że w miejscu, w którym od zawsze jest boisko szkolne, 
które jest obok przedszkola, powstał taki pomysł spółdzielni mieszkaniowej, żeby wystąpić o 
warunki zabudowy i być może zabudować to blokiem. Jeśli taki wniosek by powstał to Urząd 
nie miałby innego wyjścia, bo sąsiedztwo jest jednoznaczne, w okolicy są bloki, takie warunki 
musiałby być wydane. To, co dzisiaj podejmujemy oznacza, że to boisko zawsze już tam 
będzie. Tych warunków w tym momencie nie będzie można już wydać. Także bardzo 
dziękuję za pomoc i współpracę, trochę to trwało, ale się udało. 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Rozwoju. 
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Głosowano w sprawie: 
Druk nr 446 - podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego dla obszaru 
położonego pomiędzy ulicami Czereśniową, Kościuszki, Siedzikówny-Inki i Walczaka. 
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin 
Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, 
Jerzy Sobolewski, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, 
Grażyna Wojciechowska, Radosław Wróblewski 
BRAK GŁOSU (1) 
Sebastian Pieńkowski 
NIEOBECNI (2) 
Jacek Sterżeń, Jerzy Synowiec. 
 
Podjęta uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego dla obszaru 
położonego pomiędzy ulicami Czereśniową, Kościuszki, Siedzikówny-Inki i Walczaka 
stanowi załącznik nr 38 do protokołu.  
 
Ad.22 Druk nr 447 - podj ęcie uchwały w sprawie przyst ąpienia do sporz ądzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego m iasta Gorzowa 
Wielkopolskiego dla obszaru poło żonego pomi ędzy ulicami Koniawsk ą, 
Kobylogórsk ą i Krótk ą. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 39 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Rozwoju. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 447 - podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego dla obszaru 
położonego pomiędzy ulicami Koniawską, Kobylogórską i Krótką. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin 
Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, 
Jerzy Sobolewski, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, 
Grażyna Wojciechowska, Radosław Wróblewski 
BRAK GŁOSU (1) 
Sebastian Pieńkowski 
NIEOBECNI (2) 
Jacek Sterżeń, Jerzy Synowiec 
 
Podjęta uchwała w sprawie w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego dla obszaru 
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położonego pomiędzy ulicami Koniawską, Kobylogórską i Krótką, stanowi załącznik nr 40 do 
protokołu.  
 
Ad.23 Druk nr 448 - podj ęcie uchwały w sprawie wyra żenia zgody na darowizn ę 

nieruchomo ści. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 41 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Rozwoju. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 448 - podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na darowiznę nieruchomości. 
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin 
Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, 
Jerzy Sobolewski, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, 
Grażyna Wojciechowska, Radosław Wróblewski 
BRAK GŁOSU (1) 
Sebastian Pieńkowski  
NIEOBECNI (2) 
Jacek Sterżeń, Jerzy Synowiec 
 
Podjęta uchwała w sprawie wyrażenia zgody na darowiznę nieruchomości, stanowi załącznik 
nr 42 do protokołu.  
 
Ad.24 Druk nr 449 - podj ęcie uchwały w sprawie pozbawienia dotychczasowej 

kategorii niektórych dróg publicznych na terenie mi asta Gorzowa 
Wielkopolskiego poprzez wył ączenie ich z u żytkowania. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 43 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Rozwoju. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 449 - podjęcie uchwały w sprawie pozbawienia dotychczasowej kategorii niektórych 
dróg publicznych na terenie miasta Gorzowa Wielkopolskiego poprzez wyłączenie ich z 
użytkowania.  
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin 
Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, 
Jerzy Sobolewski, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, 
Grażyna Wojciechowska, Radosław Wróblewski 
BRAK GŁOSU (1) 
Sebastian Pieńkowski 
NIEOBECNI (2) 
Jacek Sterżeń, Jerzy Synowiec. 
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Podjęta uchwała w sprawie pozbawienia dotychczasowej kategorii niektórych dróg 
publicznych na terenie miasta Gorzowa Wielkopolskiego poprzez wyłączenie ich z 
użytkowania, stanowi załącznik nr 44 do protokołu.  
 
Ad.25 Druk nr 453 – podj ęcie uchwały w sprawie wyra żenia zgody na odst ąpienie od 

obowi ązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzier żawy nieruchomo ści. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 45 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Rozwoju. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 453 – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 
przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości. 
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin 
Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, 
Jerzy Sobolewski, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, 
Grażyna Wojciechowska, Radosław Wróblewski 
BRAK GŁOSU (1) 
Sebastian Pieńkowski 
NIEOBECNI (2) 
Jacek Sterżeń, Jerzy Synowiec. 
 
Podjęta uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego 
trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości, stanowi załącznik nr 46 do protokołu.  
 
Ad.26 Druk nr 459 - podj ęcie uchwały w sprawie wyra żenia zgody na zbycie 

nieruchomo ści. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 47 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Rozwoju. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 459 - podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości. 
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin 
Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, 
Jerzy Sobolewski, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, 
Grażyna Wojciechowska, Radosław Wróblewski 
BRAK GŁOSU (1) 
Sebastian Pieńkowski 
NIEOBECNI (2) 
Jacek Sterżeń, Jerzy Synowiec. 
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Podjęta uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości, stanowi załącznik nr 
48 do protokołu.  
 
Ad.27 Druk nr 460 - podj ęcie uchwały w sprawie rozstrzygni ęcia skargi. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Projekt 
dotyczy rozstrzygnięcia częściowego skargi na Dyrektora Żłobka Miejskiego, w zakresie 
bezpieczeństwa dzieci – Komisja Skarg, Wniosków i Petycji wnosi o uznanie skargi w tym 
zakresie za bezzasadną.  
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 460 - podjęcie uchwały w sprawie rozstrzygnięcia skargi. 
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin 
Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, 
Jerzy Sobolewski, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, 
Grażyna Wojciechowska, Radosław Wróblewski 
BRAK GŁOSU (1) 
Sebastian Pieńkowski 
NIEOBECNI (2) 
Jacek Sterżeń, Jerzy Synowiec. 
 
Podjęta uchwała w sprawie rozstrzygnięcia skargi, stanowi załącznik nr 49 do protokołu.  
 
Ad.28 Druk nr 461 - podj ęcie uchwały w sprawie rozstrzygni ęcia skargi. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Projekt 
dotyczy rozstrzygnięcia częściowego skargi na Dyrektora Żłobka Miejskiego, w zakresie 
procedur rekrutacji pracowników – Komisja Skarg, Wniosków i Petycji wnosi o uznanie skargi 
w tym zakresie za bezzasadną.  
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 461 - podjęcie uchwały w sprawie rozstrzygnięcia skargi. 
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin 
Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, 
Jerzy Sobolewski, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, 
Grażyna Wojciechowska, Radosław Wróblewski 
BRAK GŁOSU (1) 
Sebastian Pieńkowski 
NIEOBECNI (2) 
Jacek Sterżeń, Jerzy Synowiec. 
 
Podjęta uchwała w sprawie rozstrzygnięcia skargi, stanowi załącznik nr 50 do protokołu.  
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Ad.29 Druk nr 462 - podj ęcie uchwały w sprawie rozstrzygni ęcia skargi. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Projekt 
dotyczy rozstrzygnięcia częściowego skargi na Dyrektora Żłobka Miejskiego, w zakresie 
naruszenia przepisów RODO – Komisja Skarg, Wniosków i Petycji wnosi o uznanie skargi w 
tym zakresie za bezzasadną.  
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 462 - podjęcie uchwały w sprawie rozstrzygnięcia skargi. 
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin 
Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, 
Jerzy Sobolewski, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, 
Grażyna Wojciechowska, Radosław Wróblewski 
BRAK GŁOSU (1) 
Sebastian Pieńkowski 
NIEOBECNI (2) 
Jacek Sterżeń, Jerzy Synowiec. 
 
Podjęta uchwała w sprawie rozstrzygnięcia skargi, stanowi załącznik nr 51 do protokołu.  
 
 
Ad.30 Druk nr 463 - podj ęcie uchwały w sprawie przekazania petycji. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Projekt 
uchwały z inicjatywy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji dotyczy przekazania petycji zgodnie z 
właściwością, w sprawie poparcia Dyrektora Żłobka Miejskiego. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 463 - podjęcie uchwały w sprawie przekazania petycji. 
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin 
Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, 
Jerzy Sobolewski, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, 
Grażyna Wojciechowska, Radosław Wróblewski 
BRAK GŁOSU (1) 
Sebastian Pieńkowski 
NIEOBECNI (2) 
Jacek Sterżeń, Jerzy Synowiec. 
 
Podjęta uchwała w sprawie przekazania petycji, stanowi załącznik nr 52 do protokołu.  
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Ad.31 Sprawozdanie opisowe z wykonania zada ń inwestycyjnych na dzie ń 31 maja 
2020 roku. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że sprawozdanie opisowe z wykonania zadań 
inwestycyjnych na dzień 31 maja 2020 roku, wszyscy radni otrzymali - załącznik nr 53 do 
protokołu.  
Piotr Wilczewski – czy wiadomo już ile miasto uzyska odszkodowania za opóźnienia 
związane z przebudową ul. Sikorskiego? Prośba, żeby tutaj być może Wydział Inwestycji 
zacieśnił współpracę z architektem miejskim, gdyż widzimy szereg fajnych inwestycji w 
mieście, które wyglądają świetnie, tylko że na każdej inwestycji realizowanej w ciągu 
ostatnich 3 lat mamy inne ławki, inne kosze ma śmieci, inne lampy to widać po Parku 
Siemiradzkiego, po ścieżce nad Kłodawką, po ul. Sikorskiego. Wszędzie są inne lampy, inne 
kosze, inne ławki w momencie tym, w chwili obecnej zaczynamy przebudowę ul. Chrobrego i 
fajnie gdyby jednak te wszystkie meble miejskie były spójne ze sobą i żeby to działało razem 
i wyglądało. Na pewno wiele osób z nas chodzi teraz na Pl. Katedralny i tak samo, chociażby 
parasole w ogródkach jakie wystawiły gorzowskie kawiarnie. Wydaje się, że one wszystkie 
powinny być w jednakowy kolorze, powinno być to jasno zdefiniowane, jak w większości 
miast w Polsce, u nas niestety te parasole są różne i wpływa to moim zdaniem na estetykę 
miasta. Myślę, że tutaj rola architekta miejskiego powinno być to, żeby jednak to wszystko 
było spójne ze sobą. Proponuję do prac związanych z projektowaniem, czy realizacją 
inwestycji miejskich były zaangażowane osoby niepełnosprawne, to jest temat do Rzecznika 
Osób Niepełnosprawnych, czy Pomocnik Osób Niepełnosprawnych, żeby te jednak 
inwestycje w mieście, które się w chwili obecnej budują, które zostały już wybudowane, 
zakończone, jednak pamiętały o tych osobach, bo jednak pojawiają się w naszym mieście 
różnego rodzaju nowe schody, które nie mają zjazdu dla osób niepełnosprawnych, czy 
chociażby chodniki i krawężniki, które nie mają łatwego zjazdu na ulice, więc to są takie 
rzeczy o których zapominamy, a które powinny być w takim wykazie dobrych praktyk dla 
Wydziału Inwestycji, żeby zawsze o tym pamiętać i żeby zawsze to było realizowane. 
Robert Anacki – chciałbym poprzeć ten wniosek radnego P.Wilczewskiego, szczególnie o tą 
jednolitość, ponieważ takie konserwatywne podejście bardzo mnie cieszy, szczególnie po 
przykładach warszawskich, jak tam jeżdżę ta pstrokatość jednak naprawdę oczy kole, także 
jak najbardziej popieram. 
Agnieszka Surmacz – Z-ca Prezydenta Miasta - odpowiadając na pytanie dotyczące ul. 
Sikorskiego na dzień dzisiejszy nie zostały zakończone wszystkie prace na ul. Sikorskiego, 
zarówno w zakresie uruchomienia tramwajów, deptaka jak i końcowych, więc nie jesteśmy w 
stanie określić jakie będą ewentualne kary z tytułu niedotrzymania terminu.  
Jacek Szymankiewicz – Z-ca Prezydenta Miasta - odpowiadając na pytania dotyczące 
ujednolicenia obiektów małej architektury, to tego ujednolicenia nie będzie, bo nie wszystko 
wszędzie pasuje. Mamy katalog mebli miejskich, gdzie Architekt Miasta, który właśnie 
przygotowywał katalog mebli, wskazywał obszary, jakie meble gdzie mogą stanąć, które 
pasują, które nie pasują. Także taki katalog jest i nie tylko wydziały zlecając zamówienia 
kierują się tym katalogiem, ale również wykonawcy korzystają z tego katalogu. Jeśli chodzi o 
osoby niepełnosprawne to również Architekt Miasta jest w stałym kontakcie z osobami 
niepełnosprawnymi. Jest też specjalny budżet, który został zwiększony na dostosowanie 
chodników i tych przestrzeni publicznych do potrzeb osób niepełnosprawnych. Te zadania 
Architekt wykonuje w bezpośrednim udziale, spotyka się regularnie z osobami 
niepełnosprawnymi, mamy pełną wiedzę na temat ich potrzeb i dokonujemy zmian w 
przestrzeni.  
Piotr Wilczewski – na początku dziękuję za odpowiedź, aczkolwiek nie zgodzę się z 
Prezydentem, gdyż o ile Park Siemiradzkiego i ścieżka nad Kłodawką to jedno i drugie 
nawiązują do natury i są terenami rekreacyjnymi to wydaje się, że chociaż lampy powinny 
być takie same, w takim samym typie zrobione, gdyż są to inwestycje, które są obok siebie i 
myślę, że te same lampy by pasowały tutaj i powodowałby spójność, czy chociażby przy 
Kwadracie. Jeżeli już mamy się tak odwoływać, nie mówię, że teren Starego Miasta, że na 
starówce będą inne lampy niż w Parku Siemiradzkiego, ale aż jestem ciekaw, jak będzie to 
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wyglądało w Parku Kopernika, czy będą zastosowane takie same lampy jak w Parku 
Siemiradzkiego, czy w Parku Wiosny Ludów, czy będzie wszystko spójne ze sobą.  
Jacek Szymankiewicz - chyba najłatwiej będzie jak poproszę Architekta Miasta o przesłanie 
Radnemu katalogu mebli miejskich, żeby mógł się zapoznać i tak faktycznie są ujednolicone 
co do typów. Natomiast nie możemy w trybie zamówień publicznych wskazywać konkretnego 
producenta, bo jest to niedopuszczalne, to jest preferowanie jednego rodzaju producenta. W 
związku z tym możemy wskazać typ obiektu małej architektury, lampy itd. Prześlemy ten 
katalog, jeżeli będą pytania oczywiście chętnie odpowiemy. 
Robert Anacki - ten katalog mebli miejskich, kto go tworzy, kto decyduje o tym, np. dla 
Miasta Gorzowa? Czy to jest jakiś ustawowy katalog przygotowany dla samorządów? Czy 
możemy samodzielnie o tym decydować? Odnośnie zamówień publicznych chciałbym się nie 
zgodzić, ponieważ możemy go określić dość szczegółowo, szczególnie w inwestycjach, które 
realizujemy w danym budżecie, że oczekujemy konkretnych lamp, skoro w jednym miejscu 
się jedne pojawiły, a w innym drugie to myślę, że można to sprecyzować. Jeżeli chodzi o 
pełnienie pewnych funkcji, żeby one pewną spójność tworzyły i kto decyduje o tym katalogu, 
żeby go ujednolicić właśnie tak, jak radny P.Wilczewski proponował. 
Jacek Szymankiewicz - nie ma żadnego ustawowego obowiązku w tym zakresie, to jest 
inicjatywa oddolna Architekta wspólnie z wydziałami, gdzie chcieliśmy właśnie uporządkować 
przestrzeń publiczną. Co do tematu określenia szczegółowego w zamówieniach publicznych 
to niestety mamy tutaj negatywne doświadczenia z Krajowej Izby Odwoławczej, która 
wyraźnie wskazuje jak zamówienie powinno być określone, żeby nie preferowało 
poszczególnych wykonawców czy dostawców towarów i usług. 
Grażyna Wojciechowska - proszę naszego Architekta Miejskiego p. Darka Górnego, żeby 
jako specjalista wypowiedział się, swoje zdanie przedstawił. Nie zdanie władzy, tylko swoje, 
jako estety. 
Dariusz Górny – Architekt Miasta - bardzo chętnie zabiorę głos. Sytuacja wygląda 
następująco, że przestrzeń publiczna jest to przestrzeń zastana i w wielu przypadkach tak, 
jak w obrębie starego miasta, część mebli miejskich już tam funkcjonuje, w związku z tym te 
ławki, które są wstawiane dodatkowo na ul. Sikorskiego w obrębie rynku, one są tożsame z 
tymi, które się w tej przestrzeni znalazły. Nie do końca podzielam stanowisko takie, że 
wszystkie meble w mieście muszą być takie same. W momencie kiedy produkujemy jakąś 
zamkniętą przestrzeń. Spójrzmy na miasto w kategoriach domu, nie każdy pokój musi mieć 
takie same kolory ścian i takie same lampy na suficie. Natomiast ten katalog mebli miejskich, 
który został stworzony, stwarza pewne linie stylistyczne, które nie są wobec siebie 
wzajemnie sprzeczne, czy stanowią jakiś dysonans i kiedy projektujemy przestrzeń typu Park 
Siemiradzkiego to tam zostawiamy pewien margines na działanie projektanta. Warunek, 
żebyśmy nie mieli takiej sytuacji, że obok Starego Rynku jest skwer, na którym stoją ławki 
jakieś kute i wyjątkowo ozdobne, a zaraz obok ławki prostsze. Ten katalog zawiera 
rozwiązania, które są rzeczywiście dedykowane przestrzenią miejskim z myślą o tym, że 
jeżeli ławka jedna od drugiej w jakimś tam stopniu się od siebie różni, to żeby to nie była 
jakaś kakofonia. Uspokoję, że wszystkie przestrzenie, które ze sobą w jakiś sposób 
korespondują, czyli te które stykają się ze sobą, chodzi w tej chwili np. o prace nad ul. 
Hawelańską, Wełnianym Rynkiem, staramy się myśleć przy projektowaniu tych przestrzeni, 
w taki sposób, żeby one rzeczywiście były spójne ze sobą stylistycznie. Natomiast nigdzie 
nie znajdziecie w tej chwili rozwiązań w mieście, które byłyby w jakiś sposób rozbuchane w 
formie, tzn. chcemy szukać rozwiązań, które są uspokojone, które pasują w przestrzeni 
miejskiej do różnego otoczenia. Natomiast nie uważam, że one muszą być tożsame, tym 
bardziej, że to co powiedział Prezydent Szymankiewicz mamy też pewnego rodzaju 
ograniczenia związane z zamówieniami publicznymi, bo nie możemy wprost wskazywać 
wielu rozwiązań. Jest katalog mebli, który ma za zadanie wskazywać pewne trendy, które 
miasto preferuje i w tym zakresie, zamawiający i ewentualnie firmy wykonawcze mają jakieś 
wzorce do zastosowania.  
Maria Surmacz - chciałam poprzeć mojego przedmówcę, odnośnie wyposażenia tych miejsc 
wypoczynku. Jestem przeciwna monotonii i dysonansu, ale ufam, że zostaną te meble tak 
dobrane, że będą ze sobą współgrały, nie będą, jak tutaj ktoś określił, pstrokacizną i szpeciły 
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miasto. Uważam, że powinny być funkcjonalne, a poza tym, myślę, że to byłoby dużą 
niegospodarnością je teraz wymieniać, jeżeli są dobre, nowe i już funkcjonują. Wymieniać je 
tylko dlatego, żeby były jednolite w całym mieście. 
Dariusz Górny - dodam jeszcze jedną rzecz, na pewnych płaszczyznach próbujemy 
rzeczywiście sprawy ujednolicać. Mamy taką jakby ogólną dyspozycję, co do tych mebli 
miejskich, żeby one były w jednej kolorystyce utrzymane, czyli mamy kolor szarości 
określony, ale rzeczywiście jest on w tej chwili w mieście stosowany. To samo dotyczy 
kolorów drewna, także tutaj się nie obawiam tego, że w jakimś tam drobnym zakresie te 
fasony mebli będą się od siebie różnić, ważne żeby to nie były projekty i meble z zupełnie 
różnych stajni. Natomiast to, co się dzieje w tej chwili, trzyma się w pewnym nurcie, który 
pozwoli, żeby przestrzeń była w miarę uszlachetniona. 
Maria Surmacz - dodam, że jestem przeciwna monotonii i ufam temu, że to będzie wszystko 
ze sobą ładnie współgrało, nie będzie szpeciło i będzie nas radowało, jeżeli będziemy 
chodzili po naszym mieście. 
Dariusz Górny – proszę zwrócić uwagę, że czasami się pojawiają jakieś inicjatywy takie 
oddolne naszych przedsiębiorców i w momencie kiedy pojawi się coś w przestrzeni innego to 
natychmiast to zauważycie. Staramy się to wyłapywać i reagować na to, ale rzeczywiście od 
razu to widzę i to świadczy o tym, że pozostałe elementy przestrzeni jakoś ze sobą już 
dobrze koegzystują. 
Halina Kunicka – dyskutujemy tutaj, żeby było jednolicie i tak samo, a może właśnie pójdźmy 
w drugą stronę. Dlaczego wszystkie parki mają tak samo wyglądać. Właśnie każdy park ma 
swój charakter i do każdego parku powinny być dobrane właśnie z katalogu ławki, światła, 
żeby dawały klimat i żebyśmy wiedzieli, że jesteśmy w tym parku i dlatego jest tutaj tak 
fajnie, bo jesteśmy w tym, innym, jest inaczej, inny klimat, inne uposażenie. Oczywiście, że 
jeżeli gdzieś możemy wymienić w jakiś miejscach, gdzie jest ulica od ulicy, jeżeli jest jakiś 
punkt, taki wrażliwy, gdzie faktycznie na jednej ulicy są różne jakieś tam ławki to jak 
najbardziej można to uporządkować. Natomiast jeśli chodzi o parki moim zdaniem właśnie 
każdy park powinien mieć swój klimat, swój charakter, swoje meble parkowe, nazwijmy to 
ogólnie, więc te lampy, wykończenia, ławki, kosze na śmieci i powinniśmy się tego trzymać, 
bo to by było właśnie takie fajne ogólne mówiąc, żeby każdy miał swój klimacik. Natomiast 
jeżeli będziemy preferować tylko jedną firmę i tylko jedne meble, czy urządzenia parkowe 
będą zarzuty, że jest jakiś układ z daną firmą, więc żeby tego uniknąć starajmy się wybrać 
tak fajne rzeczy, oczywiście rozsądnej w cenie, aby to wszystko było ładne ze smakiem, 
dziękuję. 
Jerzy Sobolewski - miałem zabrać głos w sprawach różnych, ale już mówimy o architekturze 
to zabieram teraz głos. Mówimy o architekturze, o parkach, wystarczy przejrzeć jak te parki 
wyglądały przed wojną. Lampy na Sikorskiego są tragiczne, ale wczoraj byłem na naszej 
dumie, na bulwarze naszym, proszę zobaczyć jak wygląda nasz bulwar, zrobiłem zdjęcie to 
jest tragedia, jest lato, przyjeżdżają do nas ludzie, bulwar jest w takich śmieciach, nie 
wspomnę o barierkach, które są wokół tam gdzie plaża zawsze była, to naprawdę woła o 
pomstę do nieba, żebyśmy tak nie przygotowali naszego bulwaru do lata. Proszę o 
interwencję, bo przykro patrzeć, że tak zaśmiecony jest nasz bulwar, jak mówimy już właśnie 
o architekturze i o tym jak nasze miasto powinno wyglądać.  
Jan Kaczanowski – informuję, że sprawozdanie z wykonania zadań inwestycyjnych na dzień 
31 maja 2020 r. przyjęła do wiadomości Komisja Gospodarki i Rozwoju. W związku z 
brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji w tym punkcie porządku obrad, stwierdzam, że Rada 
Miasta również przyjęła przedłożone sprawozdanie do wiadomości.  
 
Propozycję przyjęto przez aklamację. 
 
Ad.32 Sprawy ró żne. 
 
Jan Kaczanowski - pragnę poinformować, że w czwartek 2 lipca br. o godz.13.00 w tej 
właśnie sali UM odbędzie się XXV uroczysta sesja z okazji 30-lecia samorządu Gorzowa 
Wielkopolskiego. W tym dniu w samo południe, zgodnie z tradycją rozbrzmi Dzwon Pokoju. 
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W tym roku to wydarzenie ze względu na pandemię koronawirusa, będzie miało zmienioną 
formułę. Tak to wspólnie wypracowaliśmy z Prezydentem, nie zaprosimy naszych 
szanownych najstarszych mieszkańców Miasta, a w Dzwon uderzy jedynie Prezydent Miasta 
Jacek Wójcicki i Przewodniczący Rady Miasta Jan Kaczanowski. Tego dnia na tory wyjadą 
tramwaje, dlatego zapraszamy wszystkich chętnych o godz.12.15 na przystanek tramwajowy 
przy Katedrze. Mamy nadzieję, że wspólnie zainaugurujemy pierwszy kurs. Po powrocie w 
tej sali UM rozpocznie się uroczysta sesja Rady Miasta Gorzowa. Zapaszmy do wspólnego 
świętowania. Tramwaje wyjadą po dłuższej przerwie, na co bardzo oczekują mieszkańcy 
naszego Miasta. Już otrzymali wcześniej informację, że tak właśnie będzie, ale jakąś 
inaugurację trzeba uczynić i właśnie taka jest propozycja ze strony nie tylko Prezydenta 
Miasta Gorzowa, ale głównie Prezydenta.  
Grażyna Wojciechowska - chciałabym najpierw podziękować Wiceprezydent Agnieszce 
Surmacz, ponieważ obiecałam to mieszkańcom Miasta za inwestycję na ul. Żwirowej i 
fantastyczne tempo prac likwidujących te pozostałości na ul. Chrobrego. Powiedziałam, że to 
uczynię i czynię. Jeszcze chciałam dodać podziękowania, p.Agnieszce Kuźbie za sprawę 
zgłoszoną przez naszą Panią niewidomą, nie będę rozwijać, gdzie jeszcze parę osób z nas 
radnych starało się pomóc. Za załatwienie od ręki, ponieważ jestem zwolennikiem i w tym 
miejscu chciałam podziękować zarówno Zastępcom Prezydenta Miasta, jak również 
Dyrektorom wydziałów, że wszystkie interpelacje, które zgłaszam są od razu rozwiązywane 
formalnie, kierując maile z powiadomieniem, czy do Inspektora Nadzoru Budowlanego, czy 
do innych specjalistów, gdzie zawsze otrzymujemy błyskawiczne informacje, jak chociaż po 
ostatnich poniedziałkowych komisjach, jak Wydział Edukacji dał nam piękne odpowiedzi. I to 
jest taki temat na przyszłość, gdzie w tym momencie jeszcze chciałam podziękować p. 
Małgorzacie Domagała i Przewodniczącemu Rady, gdzie dokonaliśmy błyskawicznego 
zadziałania, ponieważ dzisiaj o godz.14.00 na cmentarzu pożegnaliśmy wieloletniego 
naszego mieszkańca, który był wielkim działaczem, zarówno społecznikiem, Kazimierza 
Suproniuka, gdzie nie mogliśmy uczestniczyć, ale byliśmy. Był sztandary, Prezydent 
dopilnowała i Biuro Promocji Miasta, że pojawiła się na stronie Miasta właśnie informacja. 
Wiem, że każdy chce być piękny, młody i żyć długo, ale wiem, że wy młodzi nie znacie tych 
ludzi, którzy się zapisali złotymi głoskami w historię naszego Miasta. Uważam i tu wystąpimy 
wspólnie z takim pomysłem, ażeby przygotować na cmentarzu komunalnym takie lapidarium, 
gdzie rodziny już nie żyją, a mamy informację o tych naszych byłych zasłużonych 
mieszkańcach. Mam mnóstwo materiałów, bo wszystko o pionierach, dzieciach wojny i o 
tych ludziach zbieram, żeby przekazać osobie, która to będzie kontynuowała. Spieszmy się 
kochać ludzi, bo tak szybko odchodzą, ale życie toczy się dalej. Dzisiejszy dzień to mam 
cudownych dwóch Janów i myślę my wszyscy, Przewodniczący naszej Rady i Jan 
Tomaszewicz, któremu zdążyłam złożyć życzenia dziś.  
Patryk Broszko – radna Wojciechowska mnie wyprzedziła, ale pomyślałem sobie, że 
przeczytam, co tak naprawdę oznacza Pana imię. Myślę, że na wielu twarzach pojawi się 
uśmiech: „czasem ciężko się z nim dogadać, ale to zarazem pewny siebie mężczyzna, który 
posiada rozległą wiedzę. Jan to bardzo aktywny i ruchliwy mężczyzna. Brzydzi się 
kłamstwem i oszustwem. Jan przede wszystkim chce być najlepszy i pomnażać zyski. Do 
pełni szczęści musi czuć się potrzebny i przydatny. Jan to mężczyzna o nieskazitelnej 
naturze, cieszący się Boską Łaską” – może nie jestem za bardzo na prawo, ale niech ta 
Boska Łaska Pana się trzyma, wszystkiego dobrego.  
 
Złożono wspólne życzenia  
 
Jan Kaczanowski – miłe zaskoczenie, nigdy tej przyjaźni, miłości dla ludzi nie jest za dużo, 
dla takiego momentu warto tutaj z Wami być, warto współpracować. Wszystkim serdecznie 
dziękuję. Bądźmy wyrozumiali dla siebie, bądźmy życzliwi, pomagajmy sobie. Nawet jeśli 
ktoś popełni błąd to potrafmy mu wybaczyć. Tak staram się postępować w swoim życiu, W 
tym momencie powiem to, co mama nam powtarzała i tak staram się postępować, „jeśli ktoś 
pójdzie do Was z cegłówką, to Wy idźcie do niego z chlebem”. Czy mi to wychodzi – ocenę 
pozostawiam dla Was. 
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Piotr Wilczewski – ok. 2 miesiące temu dostaliśmy taką informację na temat in vitro, że 
brakowało nam tylko danych dotyczących liczby par leczących się z powodu niepłodności 
wśród Gorzowian. Czy coś się w tym temacie ruszyło, czy jest szansa, że uda nam się w tym 
roku popchnąć ten temat? Jak wiemy wczoraj był Dzień Ojca, wiele par w Gorzowie Wlkp. 
chciałoby dostać to dofinansowanie. Do Programu z Urzędu Marszałkowskiego już 
kilkadziesiąt par się zgłosiło, pomimo tego, że dopiero od początku maja jest ta rejestracja z 
powodu pandemii. Jestem ciekaw jak to u nas wygląda. Czy jest szansa, że ruszymy ten 
temat do przodu i uda nam się w tym roku z naszego programu miejskiego dofinansować 
pierwsze zabiegi In vitro.  
Alicja Burdzińska - zgłosili się do mnie mieszkańcy naszego osiedla Janice, są w Gorzowie 
tablice informacyjne, a na Janicach vis-a-vis sklepu Lewiatan nie ma ogłoszenia do wczoraj. 
Interweniowałam u Sekretarza Miasta, nie wiem nie sprawdzałam, czy to ogłoszenie na 
temat wyborów, lokali wyborczych, gdzie mamy głosować pojawiło się czy dalej ogłoszenia 
nie ma tam. Jeszcze druga sprawa, przyłączam się do apelu p. J.Sobolewskiego o porządek 
w mieście, jesteśmy w ciągłym remoncie, tym bardziej trzeba dbać o czystość, żeby nie było 
takich artykułów w prasie, jak na temat ul. Lutyckiej. Radny P.Wilczewski miał na myśli, 
(zapisałam, żeby to słowo mi nie umknęło) styl miasta, a my cały czas nie wiemy w jakim 
kierunku zmierzamy i co będzie z naszą przyszłością, apel o styl Gorzowa.  
Małgorzata Domagała – przypomnę, że rzeczywiście zwróciliśmy się do podmiotów 
działających w sferze ginekologii i położnictwa z prośbą o udostępnienie takich danych i tylko 
przypomnę, że  to był Lubuski Oddział Polskiego Towarzystwa Ginekologów i Położników, 
Polskie Towarzystwo Medycyny Rozrodu i Embriologii i naszych 20 Poradni 
Ginekologicznych, myślę tutaj też o gabinetach, czyli to tak naprawdę było 22 adresatów. Na 
ten moment otrzymaliśmy telefoniczną odpowiedź od lek. Zdzisława Jóźwiaka z informacją o 
10 parach rocznie, które leczą się z powodu niepłodności i kwalifikują się ewentualnie do tej 
procedury. Otrzymaliśmy również od Centrum Medycznego Nowa 5 informację o 18 parach, 
które leczyły się w 2019r. z tego powodu oraz odpowiedź od Polskiego Towarzystwa 
Medycyny Rozrodu i Embriologii, że nie posiadają takich danych, jeżeli chodzi o naszych 
mieszkańców. Oczywiście w miarę możliwości będziemy kontynuować pracę nad 
programem, ale z uwagi na pandemię,  jak gdyby nie możemy pracy dalej kontynuować. 
Mam nadzieję, że wśród tych pism, które wysyłaliśmy na niektóre jeszcze otrzymamy po 
prostu odpowiedź. Na tę chwilę odpowiedziało 3 adresatów na 22. 
Piotr Wilczewski – dziękuję bardzo za odpowiedź, trzymam kciuki, żeby to jednak się udało i 
żeby więcej tych podmiotów odpowiedziało, także z mojej strony chciałem tylko zwrócić 
uwagę, że bardzo dużo par z Gorzowa leczy się w Szczecinie w klinikach niepłodności i 
Poznaniu, więc może one byłyby adresatem właściwym też do uzyskania informacji na temat 
ilości tych par, które już właśnie trwają tam badania, i które że tak powiem przebywają. 
Eugeniusz Kurzawski – wybory organizujemy w 3 tygodnie i wykonujemy działania, które 
normalnie wykonywaliśmy w 3 miesiące. Obwieszczenia zostały wywieszone w całym 
mieście, tam gdzie one się powinny normalnie znaleźć. Nie wiem jak wygląda kwestia akurat 
tego miejsca, o którym Pani mówi. Natomiast powiem też, że nie wiem nawet czy uzupełnimy 
to miejsce, jeżeli ktoś go zerwał dlatego, że przy takim samym zespole ludzi naprawdę 
mamy co robić i jest mnóstwo innych zajęć, ale uspokoję nie ma zmian w obwodach na 
terenie Gorzowa oprócz 2 przypadków, o których staramy się jak najgłośniej informować. 
Zmieniły się miejsca na osiedlu Dolinki. Nie będzie głosowania w lokalu wyborczym 
Spółdzielni Mieszkaniowej, a tak było dotychczas, on został przeniesiony do Zespołu Szkół 
Gastronomicznych i na Czereśniowej lokal wyborczy dotąd był w Internacie, ten Internat do 
niedawna było, można powiedzieć do przedwczoraj miejscem kwarantanny, więc uznaliśmy, 
że to nie jest najlepsze miejsce dla lokalu wyborczego kilka dni później lokal wyborczy został 
przeniesiony w najbliższe możliwe miejsce na teren Zespołu Szkół Technicznych i 
Ogólnokształcących, czyli jakby dosłownie kilka metrów dalej też na Czereśniowej także to 
są te dwie zmiany w całym mieście, naprawdę minimalne, innych zmian nie ma. Głosujemy 
wszyscy tam gdzie głosowaliśmy w ostatnich wyborach, czyli jesienią.  
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Ad.33 Zako ńczenie obrad. 
 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miasta – Jan 
Kaczanowski zamyka obrady XXIV sesji Rady Miasta dziękując zebranym radnym i gościom 
zaproszonym za udział. 
Sesję zakończono o godz. 17:45. 
 
 
 

Przewodnicz ący Rady Miasta 
         ( - ) 
                 Jan Kaczanowski 
 
 
Protokołowały: 
M.Matuszek 
D.Waldmann 
 


